
  

CHLOUBA NAŠÍ OBCE 
Obec Janová je dlouhodobě známá širokému okolí 

nebývalou aktivitou svých občanů. Jsou to například velmi 

agilní turisté propagující obec v celé České republice, ale i 

v zahraničí. Značných úspěchů v posledních letech 

dosahuje Sbor dobrovolných hasičů, především jeho 

mládež. Řadu let pořádá akce pro děti i dospělé Sdružení 

janovských rodičů, jejichž dětské karnevaly jsou vyhlášené 

v širokém okolí. Děti i dospělé baví stále více žádaný 

Myslivecký spolek Janová – Ústí. V posledních letech 

pořádají kvalitní akce pro občany i sportovci z TJ Tatran 

Janová. Máme tady Džejmsovce, máme zde lidičky, kteří 

dovedli připravit retro čaje o páté, další, kteří vedou úžasně 

tvořivé kroužky v mimoškolní výchově a různá tvoření. 

Robert Dostál pořádal hodiny zvyšování počítačové 

gramotnosti a mnoho dalších… Prostě navzdory 

neustávajícím negativistickým snahám několika 

jednotlivců je Janová úžasná. 

     V Janové však můžeme být dlouhodobě pyšní i na dnes 

již téměř mladého muže, který léta dělá dobré jméno rodné 

obci a Valašsku vůbec. Je to Štěpán Pospíšil, syn manželů 

Lenky a Radima Pospíšilových. Chlapec, který od svých 

třech let začal vstřebávat lásku k Valašsku, jeho písním a 

tancům ve valašském souboru Vsacánek. Později přešel do 

souboru Malá Jasénka. Takže letos je to celých třináct let, 

co se Štěpán věnuje valašským písním. 

     Své pěvecké umění Štěpán opakovaně zúročil například 

v soutěži dětských zpěváků lidových písní Zpěváček, jejíž 

celostátní kolo proběhlo v letošním roce ve Vsetíně pod 

taktovkou Brněnského rozhlasového orchestru lidových 

nástrojů (BROLN) a Společnosti pro lidové tradice. 

     Pro lepší představu pro co můžeme být jako obec na 

Štěpána pyšní. V soutěži Zpěváček se Štěpán Pospíšil 

probojoval pětkrát v řadě do celostátního kola. Není-li to 

ojedinělý úspěch v této soutěži, tak zcela určitě patří mezi 

velmi málo podobně úspěšných soutěžících. Z toho se 

 

třikrát umístil v Top 10 nejlepších. Organizátoři v desítce 

nejlepších nestanovují další pořadí. Mimo tato mimořádná 

umístění obdržel Štěpán ještě dvakrát zvláštní ocenění 

poroty za celkový umělecký dojem a za skvělý výkon. 

     Štěpán rovněž natáčel v Českém rozhlase Ostrava a 

opakovaně bývá hostem BROLNu. Jeho výkony si můžete 

dohledat na internetu v řadě odkazů. Zde jako malou 

ochutnávku můžeme jen uvést například odkaz na 

YouTube, který si dohledáte zadáním do vyhledavače 

přesně v tomto tvaru: VELKÉ LOSINY- finále 19.ročníku 

ZPĚVÁČKA ČR: TOMÁŠ VARHÁNEK, ANEŽKA 

TABACHOVÁ, ŠTĚPÁN POSPÍŠIL. V záznamu 

vystupuje Štěpán jako dvanáctiletý. Soutěžící vždy zazpívá 

jednu píseň á capella (bez doprovodu hudebních nástrojů, 

pozn. aut.) a další s doprovodem. A ještě se na janovského 

Valacha můžete podívat třeba v záznamu soutěže Zpěváček 

Valašska z letošního roku. Do vyhledavače na YouTube 

uveďte přesně v tomto tvaru: Zpěváček Valašska 

10.4.2016. 

     Nejbližší akcí, kde Štěpán vystoupí společně 

s BROLNem jsou Strážnické slavnosti. Za dlouhodobou 

reprezentaci obce vyjádřili Štěpánu Pospíšilovi poděkování 

starosta a místostarosta obce Jan a Richard Machalcovi. 

K poděkování se připojuje rovněž redakce Janovských listů, 

která by chtěla Štěpánu Pospíšilovi poděkovat za 

reprezentaci obce nejkrásnějším způsobem, jakým lze 

rodné Valašsko reprezentovat. Toto přání sdílí rovněž 

mnoho občanů Janové a všichni ti Štěpáne přejeme, aby ti 

láska a pokora k Valašsku vydržela i v dospělosti ještě 

dlouhá léta. 

          text a foto: Radomír Dolanský 

 

 
 

   ZPRAVODAJ OBCE JANOVÁ        ČÍSLO 2/2016  
          

Lenka a Radim Pospíšilovi s dětmi Magdalénou, 

Štěpánem a Eliškou 
Štěpán Pospíšil se sestrou Eliškou 
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OMLUVA ZA NEPŘESNĚ PODANÉ 

INFORMACE O PŘEČERPÁNÍ 

ROZPOČTU ŠKOLY NA ROK 2016 
Omlouvám se řediteli ZŠ a MŠ Janová za nepřesnou 

interpretaci ohledně nakládání s rozpočtem ZŠ a MŠ Janová 

pro rok 2016. Tuto informaci jsem obdržela já a pan starosta 

z odboru školství a kultury při MěÚ Vsetín dne 30. 3. 2016. 

Jsem ráda za celou veřejnost, že po ověření informace u 

paní Hendrychové, účetní ZŠ a MŠ Janová, se zjistilo, že k 

přečerpání peněz nedošlo a že získaná informace z odboru 

školství a kultury nebyla přesná. 

text: Daniela Mikulcová, zastupitelka a předsedkyně 

školské rady v Janové 

 

ZÁPIS Z 20. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ ZE 

DNE 9. 3. 2016 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17:00 

hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

zastupitelstvo je tímto usnášeníschopné.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Zastupitelka Taťána Hradová navrhla určit ověřovateli 

zápisu Janu Halašovou a Bronislava Soukupa a zastupitel 

Richard Machalec jako zapisovatele navrhl Taťána 

Hradovou .  

Návrh usnesení 209 /0116: Zastupitelstvo obce Janová  

určuje ověřovateli zápisu Janu Halašovou a Bronislava 

Soukupa a zapisovatelem Taťánu Hradovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 209/0116 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl zařadit do programu jako bod č. 2 Paktovní 

smlouva na pronájem revitalizační nadrže - hlasování Pro 8 

,Proti 1, Zdrželi se 0  , Jana Halašová navrhla přesunout bod 

č .6  Odvolání starosty za bod č.1 Zahájení zasedání 

zastupitelstva obce – hlasování Pro 1, Proti 7, Zdrželi se 1,  

bod č. 4 Rozpočtové opatření č.2  bod č. 5 ZŠ Janová  

zůstává , zastupitelka Taťána Hradová navrhla zařazení 

bodu č. 6 Zpráva FV - hlasování Pro 6, Proti 1, Zdrželi se 2, 

zastupitelka Taťána Hradová navrhla zařazení bodu č. 8   

Volba starosty a místostarosty – hlasování Pro 6, Proti 3, 

Zdrželi se 0 

Návrh usnesení 210/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje doplněný program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 3, ( Ing. Karel Eliáš, 

Jana Halašová, Daniela Mikulcová) Zdrželi se 0 

Usnesení č. 210/0116 bylo schváleno. 

Bod 2 – Pachtovní smlouva  

Předkladatel starosta obce  - schválení Pachtovní smlouvy 

o pronájmu revitalizační nádrže Sdružení rybářů Janová  

 

 

Návrh usnesení č. 211/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Pachtovní smlouvu o pronájmu revitalizační 

nádrže Sdružení rybářů Janová 

 Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 211/0116 bylo schváleno. 

Bod 3 – Prodej a směna pozemku 

Předkladatel Místostarosta Jan Machalec  - prodej 

obecního pozemku č. 2792/2 a č.414/21 o výměře 381m2 

v celkové ceně 35.800,-Kč a směna obecního pozemku 

č. 2829/2 o výměře 1532m2 za pozemky č. 470/23 č. 

470/20 o výměře 1197m2 vlastníka Pavla Bambucha 

Návrh usnesení 212/0116:  Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje prodej obecního pozemku č. 2792/2 a č.414/21 

o výměře 381m2 v celkové ceně 35.800,-Kč a směnu 

obecního pozemku č. 2829/2 o výměře 1532m2 za 

pozemky č. 470/23 č. 470/20 o výměře 1197m2 vlastníka 

Pavla Bambucha 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 2 ( Aleš 

Olšák, Dalibor Bartík)  

Usnesení č. 212/0116 bylo schváleno. 

Bod 4 – Rozpočtové opatření č. 2 a Protokol o 

schválení účetní závěrky za rok 2015 

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele 

s rozpočtovým opatřením č.2 a účetní závěrkou za rok 

2015 

Návrh usnesení 213/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č.2 a Protokol o schválení 

účetní závěrky za rok 2015  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 213/0116 bylo schváleno. 

Bod 5 – ZŠ  Janová 

Předkladatel ředitel ZŠ a MŠ Janová – seznámil 

zastupitele s vypracovanou Koncepcí rozvoje Základní a 

Mateřské školy  Janová, týkající se analýzy prostředí, 

krátkodobé a dlouhodobé koncepce rozvoje, prostředků 

k dosažení cíle v oblasti ekonomické, materiálně 

technické, personální, výchovně vzdělávací a 

organizační 

Návrh usnesení 214/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí zprávu ředitele ZŠ a MŠ Janová 

zpracované v Koncepci rozvoje Základní a Mateřské 

školy Janová. 

Bod 6 – Zpráva Kontrolního výboru 

Předkladatel předseda KV Dalibor Bartík – seznámil 

zastupitele se  zprávou Kontrolního výboru týkající se 

zhodnocení zprávy FV z 3.2.2016 a vzhledem k situaci, 

která na obci od ledna 2016 vznikla kvůli pravděpodobné 

nepřiznané dotaci ROP doporučuje zastupitelstvu obce 

požádat o právní pomoc v souvislosti s možnou 

způsobenou finanční škodou obci , dále  kontrolní výbor 

projednávál nedostatečnou komunikaci  starosty obce ve 

vztahu k zastupitelům a občanům obce . Jako poslední 

bod byl projednán nezveřejněný a neodsouhlasený zápis 

ze Zasedání zastupitelstva č. 17 ze dne 9.12.2015 

Návrh usnesení  215/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí zprávu Kontrolního výboru. 

Bod 7 – Zpráva Finančního výboru 

Předkladatel předsedkyně Finančního výboru Taťána 
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Hradová - seznámila zastupitele se  zprávou Finančního 

výboru, kdy FV byl pověřen zastupitelstvem obce prověřit 

skutečnosti a chronologickou časovou osu týkající se dotace 

ROP, která nebyla obci přiznána. 

Návrh usnesení  216/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí zprávu Finančního výboru. 

Bod 8 – Odvolání starosty obce Janová Ing. Karla Eliáše 

Předkladatel Dalibor Bartík – návrh na odvolání Ing. Karla 

Eliáše jako starosty obce Janová pro ztrátu důvěry ze strany 

zastupitelstva. 

Návrh usnesení 217/0116: V souladu s ustanovením( §84 

od. 2 písm. m) zákona č.128/2000 Sb. o obcích,ve znění 

pozdějších předpisů  zastupitelstvo obce Janová  odvolává 

z funkce starosty obce Janová ing. Karla Eliáše 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 2 ( Jana Halašová, 

Daniela Mikulcová), Zdržel se 1( Ing. Karel Eliáš) 

Usnesení č. 217/0116 bylo schváleno. 

Bod 9 – Volba starosty  

Zastupitelka obce Taťána Hradová předložila zastupitelům 

návrh na jmenování starosty obce Janová  pana Jana 

Machalce, který doposud vykonává funkci místostarosty . 

Hlavním úkolem starosty a místostarosty pro nejbližší dny 

je společně se všemi zastupiteli pokračovat v jednáních o 

možném zpětném proplacení dotace z ROP, popřípadě 

dalších možnostech získání finančních prostředků na 

zaplacení úvěru zřízeného u ČS,a.s. nejpozději do 

30.6.2016. 

Návrh na usnesení 218/0116: V souladu s ustanovením( 

§84 od. 2 písm. m) zákona č.128/2000 Sb. o obcích,ve znění 

pozdějších předpisů  volí  zastupitelstvo obce Janová  do 

funkce starosty obce Janová Jana Machalce, který bude pro 

výkon funkce uvolněn. 

Výsledek hlasování na jmenování starosty obce Janová  

Jana Machalce : Pro 6, Proti 2 ( Jana Halašová, Daniela 

Mikulcová)  Zdržel se 1 ( Ing. Karel Eliáš) 

Usnesení č. 218/0116 bylo schváleno. 

Bod 10 – Volba místostarosty 

Zastupitelka obce Taťána Hradová předložila zastupitelům 

návrh na jmenování místostarosty obce Janová pana 

Richarda Machalce ,nynějšího zastupitele obce. 

Návrh na usnesení 219/0116: V souladu s ustanovením( 

§84 od. 2 písm. m) zákona č.128/2000 Sb. o obcích,ve znění 

pozdějších předpisů  volí zastupitelstvo obce Janová  do 

funkce místostarosty obce Janová  Richarda Machalce,který 

zastupuje starostu obce v době jeho nepřítomnosti, nebo 

v době kdy starosta nevykonává funkci  . Tato funkce je pro 

výkon neuvolněná. 

Výsledek hlasování na jmenování  místostarosty obce 

Janová  Richarda Machalce : Pro 6, Proti 0, Zdržel se 3( 

Ing. Karel Eliáš, Jana Halašová, Daniela Mikulcová) 

Usnesení č. 219/0116 bylo schváleno. 

Bod 11 - Schválení funkce místostarosty jako 

neuvolněného a odměňovaného dle zákona 

Návrh na usnesení 220/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje funkci místostarosty místostarosty jako 

neuvolněného a odměňovaného dle přílohy č.1 nařízení 

vlády č 37/2000 Sb. ode dne zvolení do funkce. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdržel se 1 (Jana 

Halašová) 

Usnesení č. 220/0116 bylo schváleno. 

 

 

Bod 12  - Různé 

Místostarosta požádal  zastupitelstvo o schválení Smlouvy 

s JUDr. Richardem Mencnerem o vypracování právního 

auditu zodpovědnosti a případných následků ve věci 

neposkytnutí dotace z ROP. 

Návrh na usnesení 221/0116: Zastupitelstvo obce 

schvaluje Smlouva s JUDr. Richardem Mencnerem o 

vypracování právního auditu zodpovědnosti a případných 

následků ve věci neposkytnutí dotace z ROP. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 1( Ing. Karel Eliáš) 

Zdržel se 1 (Jana Halašová) 

Usnesení č. 221/0116 bylo schváleno. 

Zastupitelka Daniela Mikulcová požádala o zachování 

informací projednávaných na zastupitelstvu a určených 

zastupitelstvu jen v kruhu zastupitelů obce a včasného 

omluvení případných neúčastí na pracovních zasedáních 

zastupitelů se starostou a místostarostou obce. 

Redaktor Radek Dolanský připomněl zastupitelům 
projednání řešení budoucnosti ZŠ Janová, návrh Jany 

Halašové byl projednávání budoucího fungování popř. 

náklady na provoz ZŠ  proběhlo v prostorách školy za 

účasti ředitele školy, rodičů, Školské rady  a zastupitelstva. 

Občan obce Janová Lubomír Kotrla upozornil 

zastupitele, že na zasedáních zastupitelstva po zahájení a 

určení zapisovatele a ověřovatelů neprobíhá kontrola 

usnesení z minulých zastupitelstev, kdy danou kontrolou 

lze předejít  možným problémům. 

Zastupitelstvo konstatovalo, že je nutné nadále vyvíjet 

maximální úsilí pro získání dotace z ROP, učinit další kroky 

pro případné zajištění financí v případě definitivního 

zamítnutí dotace z jiných zdrojů.  

 

ZÁPIS Z 21. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ ZE 

DNE 30. 3. 2016 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17:00 

hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 7 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů 

zastupitelstva)omluveni 2 – J.Halašová, D.Mikulcová, 

zastupitelstvo je tímto usnášeníschopné.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Starosta  navrhl určit ověřovateli zápisu Dalibora Bartíka  a 

Bronislava Soukupa a  jako zapisovatele navrhl Taťána 

Hradovou .  

Návrh usnesení 221 /0116: Zastupitelstvo obce Janová  

určuje ověřovateli zápisu  Dalibora Bartíka a Bronislava 

Soukupa a zapisovatelem Taťánu Hradovou. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 221/0116 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl zařadit do programu jako bod č. 7 Smlouva o 

uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene ( 

služebnosti) a smlouvu o právu provést stavbu ( 

elektrifikace rekreačního domku sportovců na janovských 

 

 



  

pasekách) - hlasování Pro 7 ,Proti 0, Zdrželi se 0   

Návrh usnesení 222/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje doplněný program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0,  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 222/0116 bylo schváleno. 

Kontrola usnesení z 20. zasedání zastupitelstva 

 Pachtovní smlouva o pronájmu revitalizační nádrže 

Sdružení rybářů Janová  -  splněno 

Prodej a směna pozemku -  splněno 

Smlouva s JUDr. Richardem Mencnerem   -  splněno 

5.4.2016  v 16,00 hodin bude uskutečněna  společná 

schůzka týkající se plánované územní studie Kúta 

s vlastníky pozemků a Ing. Novákovou ze Stavebního 

úřadu Vsetín. 

Návrh usnesení č. 223/0116: Zastupitelstvo obce 

Janová  bere na vědomí Kontrolu usnesení z 20. 

zasedání zastupitelstva 

Bod 2 – Rozpočtové opatření č. 3  

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele 

s rozpočtovým opatřením č.3  

Návrh usnesení 224/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č.3 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 224/0116 bylo schváleno. 

Bod 3 – Informace ředitele  ZŠ a MŠ  Janová 

Předkladatel ředitel ZŠ a MŠ  Janová – informoval 

zastupitele o zasedání Školské rady, které proběhlo 

29.3.2016 v prostorách školy. Celkový počet žáků, kteří 

by měli nastoupit do ZŠ Janová od 1.9.2016 by byl 9. 

Dále informoval o vizi  organizace práce a zabezpečení 

chodu školy a školky a personálním obsazením.  

Návrh usnesení 225/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí informace ředitele ZŠ a MŠ Janová. 

Bod 4 – Smlouva o zřízení služebnosti 

Předkladatel starosta obce. Jedná se o území naproti 

obchodu Jednota, kde asfaltovaná plocha zasáhla do 

území povodí. 

Návrh usnesení  226/0116: Zastupitelstvo obce Janová  

schvaluje podepsání Smlouvy o zřízení služebnosti.  

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 226/0116 bylo schváleno. 

 

Bod 5 – Delegování na valnou hromadu VaK 

Předkladatel starosta obce – návrh delegovat na Valnou 

hromadu VaK, která se uskuteční 2.6.2016 zastupitelku 

Taťánu Hradovou. 

Návrh usnesení  227/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje jako delegáta za obec Janová na Valnou 

hromadu VaK zastupitelku Taťánu Hradovou.  

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 227/0116 bylo schváleno. 

 

Bod 6 –  Informace Školské rady a zachování ZŠ pro 

školní rok 2016/2017 

Předkladatel místostarosta ( zprávu vypracovala 

D.Mikulcová)  – informace o počtech žáků 

navštěvujících ZŠ Janová, o počtech žáků, kteří podali 

přihlášku na jinou ZŠ od 1.9.2016, informace o průběhu 

zasedání  Školské rady  a ředitele školy . Dalibor Bartík 

navrhl předběžně propočítat, jak finančně náročný bude 

pro obec provoz školy s počtem 

 

žáků 8 nebo 9. Paní Lenka Pospíšilová požádala zastupitele, 

aby na dnešním zasedání 

zastupitelstva rozhodli, zda budou hlasovat pro zachování 

školy. Místostarosta obce pověří ředitele k vypracování 

konkrétního plánu fungování školy a na společné schůzce 

s rodiči daný plán předložit rodičům. Termín  uskutečnění 

společné schůzky je nejpozději do 15.4.2016. 

Návrh usnesení 228/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zachování ZŠ pro školní rok 2016/2017. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdržel se 0 

Usnesení č. 228/0116 bylo schváleno. 

Bod 7 – Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o zřízení 

věcného břemene ( služebnosti) a smlouvu o právu 

provést stavbu 

Předkladatel starosta  -  jedná se o Smlouvu, která byla 

projednávána již 23.5.2015 – nasvětlení rekreačního 

objektu  turistů na janovských pasekách – na podnět CHKO  

se mění způsob vedení na podzemní. 

Návrh na usnesení 229/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření Smlouvy o uzavření budoucí smlouvy 

o zřízení věcného břemene ( služebnosti) a smlouvu o 

právu provést stavbu 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdržel se 0 

Usnesení č. 229/0116 bylo schváleno. 

Bod 11  - Různé 

Místostarosta informoval zastupitelstvo o jednání se 

senátorem Jiřím Čunkem o možné finanční pomoci ve věci 

neposkytnutí dotace ROP, kterého se zúčastnil i Dušan 

Bazalka. Dne 1.4.2016 proběhne schůzka s hejtmanem 

Zlínského kraje ohledně žádosti o finanční podporu. 

Místostarosta informoval o nabídkách dlouhodobých úvěrů 

oslovených bankovních ústavů. 

Zastupitel Aleš Olšák  se informoval na dodělávky firmy 

Mobiko v jarních měsících, které byly sepsány 

v dobrozdání. 

 

ZÁPIS Z 22. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

DNE 20. 4. 2016 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17:00 

hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 7 členů 

zastupitelstva, zastupitelstvo je tímto usnášeníschopné. 

V 17:15 hodin doplnili přítomné členy zastupitelstva 

zastupitelé Jana Halašová a Dalibor Bartík. Od 17:15 účast 

9 zastupitelů.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Starosta  navrhl určit ověřovateli zápisu Ing. Karla Eliáše  a 

Danielu Mikucovou a  jako zapisovatele navrhl Taťána 

Hradovou .  

Návrh usnesení 230 /0116: Zastupitelstvo obce Janová  

určuje ověřovateli zápisu  Ing. Karla Eliáše a Danielu 

Mikulcovou a zapisovatelem Taťánu Hradovou. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 230/0116 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 
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souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. - 

hlasování Pro 7 ,Proti 0, Zdrželi se 0   

Návrh usnesení 231/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje doplněný program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0,  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 231/0116 bylo schváleno. 

Kontrola usnesení z 21. zasedání zastupitelstva 

 Smlouva o zřízení služebnosti  -  splněno 

Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného 

břemene ( služebnosti) a smlouvu o právu provést stavbu - 

splněno 

Návrh usnesení č. 232/0116: Zastupitelstvo obce Janová  

bere na vědomí Kontrolu usnesení z 21. zasedání 

zastupitelstva 

Bod 2 – Rozpočtové opatření č. 4  

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele 

s rozpočtovým opatřením č.4  

Návrh usnesení 233/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č.4 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 233/0116 bylo schváleno. 

Bod 3 – Informace ředitele  ZŠ a MŠ  Janová 

Předkladatel ředitel ZŠ a MŠ  Janová  –  starosta obce 

informoval zastupitele o aktuální situaci ve škole a schůzce 

ředitele školy s rodiči dětí ze ZŠ a MŠ za přítomnosti 

starosty. Počet dětí nastupujících do školy ve školním roce 

2016/2017 se snížil na počet 5 dětí. Zastupitelka Daniela 

Mikulcová informovala zastupitele o přečerpání rozpočtu 

ředitele ZŠ a MŠ ze státního rozpočtu na mzdy, kdy nebyly 

adekvátně sníženy úvazky učitelům dle aktuálního počtu 

odpracovaných hodin. Výše přečerpání rozpočtu činí  

82.727,-Kč. Tuto informaci obdržela emailem od paní 

Janovské. Stejnou informaci obdržel i starosta obce. Otázka 

fungování základní školy bude řešena na Zasedání 

zastupitelstva v květnu 2016. 

Návrh usnesení 234/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí informace ředitele ZŠ a MŠ Janová. 

Bod 4 – Smlouva o zřízení věcného břemene 

Předkladatel starosta obce. Jedná se o Smlouvu o zřízení 

věcného břemene č. IV-12-8011027, Janová, p.č. 1030/2, 

Miklánek, 3 RD,  NNK  - podzemní elektr. Vedení. 

Návrh usnesení  235/0116: Zastupitelstvo obce Janová  

schvaluje podepsání  Smlouvy o zřízení věcného břemene 

č. IV-12-8011027, Janová, p.č. 1030/2, Miklánek, 3 RD,  

NNK 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 235/0116 bylo schváleno. 

Bod 5 – Majetkoprávní vypořádání pozemků 

Předkladatel starosta obce. Jedná se o doplnění 

majetkoprávního vypořádání pozemků v k.ú. Janová, kdy 

Zlínský kraj převede do vlastnictví obce pozemky: 

Pozemek 2783/4 o výměře 277m2 ostatní plocha 

Pozemek 2783/10 o výměře 41m2 ostatní plocha 

Pozemek 2782/5 o výměře 50m2 ostatní plocha 

Pozemek 2781/2 o výměře 62m2 ostatní plocha 

Pozemek 2781/3 o výměře 52m2 ostatní plocha 

Obec Janová převede do vlastnictví Zlísnkého kraje 

pozemky v k.ú. Janová: 

Pozemek 2783/9 o výměře 23m2 ostatní plocha  - silnice 

Pozemek 2783/13 o výměře 74m2 ostatní plocha - silnice 

Návrh usnesení  236/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

 

schvaluje majetkoprávní vypořádání pozemků v k.ú. 

Janová . 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 236/0116 bylo schváleno. 

Bod 6 –  Informace územní studie Kúta 

Předkladatel starosta obce. Informace o schůzce týkající 

se dané studie.   

Návrh usnesení 237/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí  informace územní studie Kúta. 

Bod 7 –  Různé 

Předkladatel starosta. Informace o zamítnutí dotace na 

stabilizaci sesuvu Janová – Snozek. 

Návrh na usnesení 238/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje podání nové žádosti o dotaci na stabilizaci 

sesuvu Janová – Snozek s nižším finančním zatížením ve 

spolupráci s Ing. Vlastou Sláčíkovou,projektovým 

manažerem SVHV. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0 

Usnesení č. 238/0116 bylo schváleno. 

Místostarosta informoval zastupitelstvo o nabídce 

právní ochrany pro obec a zastupitelstvo obce pojišťovnou 

D.A.S. pojišťovnou právní ochrany,a.s. 

Návrh  usnesení 239/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí informativní nabídku o možnosti 

pojištění Právní ochrana pro obec a zastupitelstvo obce 

pojišťovnou D.A.S. pojišťovnou právní ochrany,a.s. 

Informace starosty ohledně zamítnuté dotace z ROP, 

kdy bylo potvrzeno Ministerstvem pro místní rozvoj, že 

toto rozhodnutí je nevratné. Jednání s hejtmanem 

Zlínského kraje Myšákem o nenávratné půjčce, Nadále 

spolupracovat s Českou spořitelnou,a.s. ohledně posunutí 

termínu splatnosti krátkodobého překlenovacího úvěru a 

nabídky možného dlouhodobého překlenovacího úvěru. 

Osloven i senátor Jiří Čunek, se kterým bude 25.4.2016 

starosta jednat pro možné řešení daného problému se 

zamítnutou dotací z ROP. 

HZS Janová byla přiznána dotace ve výši 450.000,-Kč na 

pořízení nového auta. 

Upozornění účetní obce ohledně plateb za svoz odpadků 

splatného do 30.4.2016.  

Na obci proběhla  kontrola z Ministerstva financí, 

výsledek kontroly zatím nedodán na obec. 

 

ZÁPIS Z 23. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ ZE 

DNE 18. 5. 2016 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 5 členů 

zastupitelstva, zastupitelstvo je tímto usnášeníschopné. 

Omluveni ze zasedání  byli Táňa Hradová a Dalibor 

Bártík.V 17:20 hodin doplnili přítomné členy 

zastupitelstva zastupitelé Jana Halašová a Karel Eliáš. Od 

17:20 účast 7 zastupitelů.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele. 

Starosta  navrhl určit ověřovateli zápisu Bronislava 

Soukupa a Aleše Olšáka a  jako zapisovatele navrhl 

Richarda Machalce .  
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neschvaluje nový název autobusové zastávky z důvodu ,že 

obec nemá uliční systém a dle pravidel pravopisu jazyka 

českého je správně“ Janová,u mostu“ 

Návrh usnesení  246/0116: Zastupitelstvo obce Janová  

neschvaluje nový název autobusové zastávky Janová,U 

Mostu 

Výsledek hlasování: Pro 3,(Machalec Jan, Machalec 

Richard, Bronislav Soukup) Proti 3,(Eliáš Karel, Halašová 

Jana, Mikulcová Daniela) Zdrželi se 1 ( Olšák Aleš) 

Usnesení č. 246/0116 nebylo schváleno. 

Bod 5 –Stanovy SVHV (Sdružení Valašsko – Horní 

Vsacko ) 

Předkladatel starosta obce seznámil zastupitele s novými 

stanovy dobrovolného svazku obcí „ Sdružení Valašsko – 

Horní Vsacko“ dále jen SVHV. 

Návrh usnesení  247/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje nové stanovy SVHV. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 247/0116 bylo schváleno. 

Bod 6 –  Prodej pozemku 

Předkladatel starosta obce předložil návrh na prodej 

pozemků. 

Manželům Řepkovým p.č 1443/14 za předem sjednanou 

cenu 75 Kč za m2. 

Mavželům Kučerovým p.č. 1443/15 za předem sjednanou 

cenu 75 Kč za m2 

 Návrh usnesení 248/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje  prodej pozemku p.č.1443/14 manželům 

Řepkovým a pozemku p.č. 1443/15 manželům Kučerovým. 

Výsledek hlasování : Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č 248/0116 bylo schváleno 

Bod 7 –  Směna pozemku 

Předkladatel starosta informoval zastupitele o Záměru obce 

– směna pozemku 

                                                p.č. 2812/3 

                                                p.č. 2812/4 

 Pozemky p.č. 1007/5 a p.č. 2995 budou obci sloužit pro 

veřejnou komunikaci. 

Návrh na usnesení 249/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Záměr obce -směna pozemku p.č 2812/3 a p.č 

2812/4 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdržel se 0 

Usnesení č. 249/0116 bylo schváleno. 

Bod 8 – Stabilizace sesuvu snozek 

Předkladatel starosta informoval zastupitele o 

přepracovaném rozpočtu k stabilizaci sesuvu snozek. 

Celkové snížení nákladů je o více jak 1 mil. Kč a nyní činí 

celkově uznatelné náklady 5.868 005 Kč. 

Zastupitelstvo obce Janová musí vyčlenit finanční 

prostředky na spolufinancování projektu „Stabilizace 

sesuvu Janová – snozek“ ve výši 15 % celkových 

způsobilých výdajů ve výši 880.201 Kč. 

Návrh usnesení 250/0116 Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje vyčlenění finančních prostředků na 

spolufinancování projektu „Stabilizace sesuvu Janová – 

Snozek „  ve výši 15% celkových způsobilých výdajů, tj. Kč 

880 201 ,- z rozpočtu pro roky 2016 a 2017 

Výsledek hlasování : Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 250/0116 bylo schváleno 

Bod 9 – Různé 

 

Návrh usnesení 240 /0116: Zastupitelstvo obce Janová  

určuje ověřovateli zápisu  Bronislava Soukupa a Aleše 

Olšáka a zapisovatelem Richarda Machalce. 

Výsledek hlasování: Pro 5, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 240/0116 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

navrhl doplnění programu o bod 8 -Stabilizace sesuvu 

snozek- hlasování Pro 5 ,Proti 0, Zdrželi se 0   

Návrh usnesení 241/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje doplněný program zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro 5, Proti 0,  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 241/0116 bylo schváleno. 

Kontrola usnesení z 22. zasedání zastupitelstva 

 Smlouva o zřízení věcného břemene  -  splněno 

Majetkoprávní vypořádání pozemků - splněno 

Návrh usnesení č. 242/0116: Zastupitelstvo obce Janová  

bere na vědomí Kontrolu usnesení z 22. zasedání 

zastupitelstva 

Bod 2 – Rozpočtové opatření č. 5  

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele 

s rozpočtovým opatřením č.5 

Návrh usnesení 243/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č.5 

Výsledek hlasování: Pro 5, Proti 0, Zdrželi se 0  

Usnesení č. 243/0116 bylo schváleno. 

Bod 3 – Zpráva ředitele  ZŠ a MŠ  Janová 

Pan ředitel Michal Lucbauer předložil Protokol o schválení 

účetní závěrky za rok 2015 

Návrh usnesení 244/0116: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje  Protokol o účetní závěrce za rok 2015 ředitele 

ZŠ a MŠ Janová. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 244/0116 bylo schváleno  

Dále pan Michal Lucbauer předložil ústní rezignaci na 

pozici ředitele ZŠ a MŠ Janová ke dni 18.5 2016. Důvodem 

jeho rezignace je zachování školy v Janové , vyhovění 

požadavkům školské rady na odvolání a ku prospěchu obce. 

Starosta obce požádal  o odložení jeho rezignace na konec 

černa , popřípadě až konec července. Dále seznámil starosta 

zastupitele s průběhem schůzky s paní Janovskou ( 

zástupkyně vedoucího odboru školství MěÚ Vsetín) a paní 

Slovákovou ( ředitelkou ZŠ Ohrada), kde nedošlo k dohodě 

o přičlenění ZŠ Janová k ZŠ Ohrada.  

Zastupitelka p. Halašová podala návrh o možnosti 

alternativního školského vzdělávání a požádala starostu o 

zveřejnění informační zprávy k zachování ZŠ i MŠ v 

Janové. 

Zastupitelé opětovně ujistili v pokračování ZŠ i MŠ v 

Janové , které již bylo odsouhlaseno na 21.zasedání 

zastupitelstva pod usnesením č. 228/0116 

Návrh usnesení č. 245/0116 :Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí rezignaci pana Michala Lucbauera na 

pozici ředitele ZŠ a MŠ Janová  

Bod 4 – Změna názvu autobusové zastávky 

Předkladatel starosta obce seznámil zastupitele o 

navrhované změně názvu autobusové zastávky - Janová,u 

mostu na Janová,U Mostu. Zastupitelka p.Halašová 
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Zastupitelka p. Mikulcová seznámila zastupitele s 

programem jednání vlády o možnosti provozu školky i pro 

2 leté děti. Dále vyvolala debatu o provozu školky v Janové 

o letních prázdninách. Vyjádřila možnost dohody mezi 

okolními obcemi o letním provozu školek a navrhla 

oslovení okolních obcí a vyvolání debaty pro rok 2017 , ale 

i možnosti pro rok 2016. Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí zřízení letní školky pro rok 2017. 

Starosta obce požadoval informaci od p. Mikulcové k 

údajnému přečerpání rozpočtu ZŠ ve výši 82.727 Kč. Paní 

Mikulcová podala informace o schůzce s p. Goldovou z 

odboru školství  MěÚ Vsetín, 

že k přečerpávání nedochází po úpravě ze strany pana 

ředitele. A požaduje po panu starostovi ověření u pana 

ředitele Lucbauera jestli došlo k úpravě pracovních smluv 

a úvazků učitelů. Pan starosta informoval o výkazu od p. 

Hendrychové o rozpočtu ZŠ Janová  kde je vše v pořádku. 

Zastupitelka p. Halašová informovala o možnosti 

spolupráce mezi školkou v Janové a Ústí , která již dříve 

fungovala. 

Zastupitel p. R. Machalec  žádal oslovení pana ředitele ZŠ 

a MŠ o promluvě k docházkám p. Kaňourkové učitelky 

MŠ.  

Dotaz pana starosty k p. Eliášovi o soukromých plochách 

vyasfaltovaných při revitalizaci a kanalizaci v Janové. 

Požadoval informaci jak je to s proplacením za asfalt firmě 

Mobico.s.r.o. 

Pan Eliáš informoval o tom že výměry se budou zaměřovat 

až po úplném ukončení kanalizace.  

Zastupitel Soukup požadoval informace o termínu 

připojení kanalizace pro občany. Termíny budou 

zveřejněny na stránkách obce Janová a obecní vývěsce. 

Pan Dolanský se informoval o možnosti koupi pozemků od 

pana Kamenického. Obec koupi zvažuje ,ale pro nedostatek 

finančních prostředků o tom zatím neuvažuje. 

 

PŘIPRAVOVANÉ AKCE 
 

SDH PŘIPRAVUJE SOUTĚŽ 

JANOVSKÉ ŠEDESÁTKY 
V sobotu 27. srpna 2016 od 8:00 hodin ráno pořádá SDH 

Janová soutěž v hasičském sportu nazvanou Janovské 

šedesátky. Hasiči z Janové hostí soutěž pro hasičskou 

mládež z celého okresu, takže sportovní areál ožije 

značným množstvím přeborníků v tomto sportu. 

Jsou zváni všichni, kdo půjdou nebo pojedou kolem a 

především fanoušci domácího výběru mladých hasičů, kteří 

budou vděční za podporu na domácím kolbišti. Občerstvení 

bude pro všechny zajištěno. 

        text: Radomír Dolanský 

 

TJ TATRAN PŘIPRAVUJE 

TANEČNÍ ZÁBAVA SE SKUPINOU HEJ 
V sobotu 27. srpna 2016 pořádají sportovci z Janové 

taneční zábavu s bigbeatovou skupinou Hej. Legendou, 

která hrávala na zábavách v obci již v dobách přibližně 

před třiceti lety. Pro děti bude v odpoledních hodinách 

připraven táborový oheň k závěru prázdnin. Bližší 

informace TJ Tatran Janová včas oznámí. 

        text: Radomír Dolanský 

    

NÁVŠTĚVA V BRAVINNÉM II. 
Po roce 1945 využila řada rodin z Janové možnost 

odstěhovat se do pohraničních obcí, do domů po 

odsunutých Němcích. Ale v Bravinném u Bílovce, kde se 

vydali noví osadníci z Janové, Němci zůstali ještě dva až 

tři roky než byli odsunuti. Takže hřejivý pocit z nově 

nabytých majetků kalilo v mnoha případech soužití těch, 

kterým se zhroutil svět a z pánů se stali sluhy pro ty, kteří 

se ze sluhů staly pány. 

     Proto si dnes můžeme jen představovat, jak probíhala 

první léta janovských osadníků, třeba v domě č.p. 17 

Josefa Krishkeho, který získal Štěpán Kostka, ženatý 

dělník se třemi dětmi z Janové, kde dodnes bydlí jeho 

potomci. Nebo dům č.p. 19 Theodora Grünwalda, jenž byl 

přidělen Josefu Vlhovi, jednačtyřicetiletému zedníkovi se 

třemi syny, kde dodnes bydlí jeho syn Břetislav Vlha. 

Anebo dům s obchodem č.p. 54  



  

Stefkeho, převedený dne 20. srpna 1945 na teprve 

osmnáctiletého Josefa Blahu a dnes obývaný rodinou 

členky osadního výboru Martiny Kobzové. A tak dále a tak 

dále. 

     Své nejbližší se do Bravinného vydali navštívit přibližně 

v roce 1957 Janovjané. Společnou fotografii pořídili u 

domu Josefa Vlhy. A právě fotografie stály za konečným 

nápadem zopakovat návštěvu po cirka šedesáti letech. 

     Redaktor zpravodaje získal kontakt na předsedu 

osadního výboru Jiřího Drgu s prosbou o doprovod při 

návštěvě obce, kde chtěl nafotit původní fotografie po 

desítkách let, pokud možno ze stejných míst. Při 

fotografování a procházení osadou padla poprvé myšlenka 

možnosti zopakovat po desítkách let návštěvu 

v Bravinném.  

     Ve spolupráci redakce Janovských listů, Zdenky 

Chudějové za turisty a nemalého přispění obce se nakonec 

myšlenka stala skutkem a do Bravinného se vypravil plný 

autobus Janovjanů ať už současných nebo těch, kteří se 

v Janové narodili. 

     Čas a život neúprosně plyne navzdory lidským přáním, 

proto je pochopitelné, že z původních odstěhovaných 

obyvatel Janové dnes žije v Bravinném pouze několik 

tehdejších dětí. Na hosty čekali zástupci osadního výboru 

Jiří Drga, Martina Kobzová a Roman Hnátek. Janovští 

přivítání oplatili písní My jsme Valaši a máváním 

vlaječkami se znakem obce. 

     Původně se měli návštěvníci porozhlédnout pouze po 

nejbližším okolí bývalého hostince, kde mělo setkání 

proběhnout. Ale snad přání vcítit se co nejvíce do míst, kde 

stále žije krev janovských rodáků, zapříčinilo, že janovští 

prošli takřka celou osadu. Po osvěžující 

 

procházce následovalo slavnostní přivítání Jiřím Drgou a 

předání darů hostů, kterého se ujal starosta obce Jan 

Machalec a hybná síla janovských turistů Zdenka 

Chudějová. Upomínkové dary a pozvání do Janové předal i 

starosta Sboru dobrovolných hasičů Janová Jiří Pončík. 

     Pak už následovalo vše, co taková setkání provází. Nad 

zažloutlými fotografiemi se tvořily hloučky, z pamětníků a 

potomků se stali detektivové a pátrači historií. Ženy 

z Janové přidaly na slavnostní tabuli valašské frgály, 

svatební koláčky, různé krémové řezy, štrůdly a řadu 

dalších zázraků ze svých kuchyní. Nechyběly ani klobásy a 

dietní uzený bůček. Co ale nemohlo mezi dary Valachů 

chybět? Přece čirá a voňavá vzpomínka na rodnou hroudu 

– pravá trnková slivovička. Pak už jen stačilo pár tónů 

harmoniky v rukách pana Šťastného z Bravinného a sálem 

se linuly lidové písničky jedna za druhou. V těchto 

okamžicích zvlhlo i nejedno oko chlapa vzpomínajícího na 

Janovou a těžké začátky v nové domovině. 

     Občané Janové si po mnoha letech znovu připomněli 

část své historie a prožili přátelské setkání s lidmi, 

s kterými je dodnes pojí, alespoň v některých případech, 

pokrevní pouto. 

text: Radomír Dolanský, foto: Miroslav Kovář, Radomír 

Dolanský 

 

ČAJ O PÁTÉ S FRŤANY A S FRŤANY 
V Janové se uskutečnil další čaj o páté, tentokrát ve stylu 

country, kde hosté při frťanech poslouchali kapelu Frťani. 

Pod pořadatelskou hlavičkou kavárny ZZJM za opravdu 

lidové vstupné byli zváni všichni, kteří se chtěli dobře 

pobavit. 

     Pořadatelé měli částečné obavy, zdali country v názvu 

akce a krásné, i když chladnější, počasí neodradí 

zábavychtivé lidičky od účasti. Ale již drahný čas před 

pátou hodinou odpolední přicházely do kavárny ZZJM 

hloučky v kožených kloboucích s širokou krempou, 

vyšisovanými džiskami, s country kravatami a dokonce i 

s kolty proklatě nízko u pasu. V okázalém stylu se dostavil 

cowboy Harry na svém grošákovi, kterého s pýchou vítala 

jeho věrná mexická indiánská žena ve slušivém ponču. 

     Příchozí byli v saloonu vítáni třemi místními 

tanečnicemi klobásou a chlebem. Tradiční sůl byla skryta 

v klobásách, které byly pro tento účel řádně vysušeny, aby 

připomínaly co nejvěrněji pemikan, směs bizoního masa, 

ovoce a tuku.  

     Krátce poté, co odbila pátá, hrábli do strun Frťani 
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A tak se i stalo! Do sálu a tanečního reje vtrhly tři originální 

čarodějnice, které po celý rok přepadávaly opozdilé pocestné 

na cestě domů z hospody. V ten večer byly ještě plné síly a 

netušily, že lidé už jich mají po krk a je již otázkou hodin, 

kdy na ně uspořádají velký hon s ještě většími ohni. 

V Janové si nic netušící čarodějnice naposledy zapařily se 

smrtelníky. 

     I další pokračování společenské akce čajů o páté splnilo 

očekávání a pobavilo nemálo hostů. 

text: Radomír Dolanský, foto: Jana Pončíková, Radomír 

Dolanský 

 

Šmigrustový volejbal s Džejmsovci 
Jako každoročně kolem Velikonoc přijdou Džejmsovci, 

parta humoristů z Janové, s naprosto nečekaným nápadem, 

že když jarní únava, tak pořádná a proč si třeba výjimečně 

nezahrát volejbal. 

     Letošní rok nebyl a byl výjimkou. Nebyl v pravidelnosti 

konání akce, ale v nezvykle útlém počtu družstev. Což prý 

podle pořadatelů zavinili dva nepolapitelní teroristé, kteří 

jsou známí po celém světě: bacil a virus. K nim se přidala 

sice krásná, ale velmi nebezpečná ochablost zvaná lenóra, 

krajově známá i pod názvem zdechlost a výsledkem tohoto 

hromadného ataku byla konečná existence čtyř družstev. 

Džejmsovci byli na vážkách, zda takto ochromenou účast 

neposlat do kytek, ale přítomní se rázně postavili na odpor. 

Žeprý nejsou žádní politici, aby se strachy vyvrátili při 

prvním náznaku problémů, a že budou bojovat bacilům a 

virům navzdory. Bylo rozhodnuto. 

Ale na malou účast dojela i chystaná škodolibost 

Džejmsovců. Poněvadž jejich družstvo dovede perfektně 

 

báječná parta muzikantů ze Vsetína, kteří v Janové zdaleka 

nejsou neznámí. Tito chlapi jsou zárukou, že když se někde 

objeví, rozparádí snad i největšího kakabuse z širokého 

okolí. Jejich songy, které znají všichni od táborových ohňů, 

ale i originální country zpoza velké louže, či dokonce 

rock´n´roll… s Frťany se člověk opravdu pobaví a nemusí 

být vyznavačem tohoto stylu muziky. 

     Nálada gradovala. Při těchto akcích je vrcholem 

báječných večerů tombola všeho možného. Místy se 

obecenstvo mohlo uchechtat.  

     Hlavní je ovšem užitek z tomboly a ten bude věnován na 

činnost mladých hasičů z Janové, kteří jsou chloubou 

místního SDH a finanční injekci zcela určitě zhodnotí 

v začínající sezoně. 

     Po tombole se všichni za tónů frťanské muziky vrhli do 

tance, netušíc, že budou brzy přepadeni vládkyněmi noci. 
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bavit publikum, ale ve volejbale a dalších atrakcích 

podobajících se sportu zůstávají na spodních příčkách, 

vymysleli pomstychtivý plán na věčné vítěze. Losovali 

složení družstev z mikrotenového sáčku maskovaného 

denním tiskem. Je docela možné, že to byl týdeník. Takto 

se Džejmsovci infiltrovali do skupin medailistů a v závěru 

alespoň někteří z nich mohli poznat omamující pocit 

vítězů. Prý je to silnější než tráva (luční, napadlo snad 

někoho něco jiného?). 

     Boj pod sítí zuřil nezměrnou silou bez ohledu na počet 

družstev. Štěstí se přelévalo z družstva na družstvo 

podobně, jako se dolévalo slivovice do štamprlí a následně 

do trubic tělesných. K tekuté pochoutce nechyběl stůl 

prohýbající se pod pestrou a hlavně nezdravou stravou 

velikonoční kuchyně. Takže přítomní mohli přikusovat 

chlebíčky, řízečky, bábovku a řadu dalších výmyslů. 

Poněvadž se Džejmsovci nemohli dohodnout, jestli už jaro 

přišlo či nikoliv, nacpali do hlíny četinu i nějaké listnaté 

chrastí zatím bez listí. Ověšeli je vejci, ale i baňkami, 

kapry, aby si každý mohl dobrovolně vybrat, zda soutěží 

ještě v zimě nebo už na jaře. 

     A následovalo dekorování. Zvlášť byli odměněni 

nejmladší hráči. Aplaus byl veliký, protože vidět rychleji se 

pohybující mládež je stále více vzácným úkazem. Jelikož 

byla pomstychtivou závistí Džejmsovců rozbita původní 

družstva, nepodařilo se je pojmenovat a vystupovala pouze 

pod čísly. To vítězné si kvůli závisti čísla rychle strhalo, 

takže vlastně nevíme, kdo vyhrál. 

         text a foto: Radomír Dolanský 

 

PÁLENÍ ČARODĚJNICE SE 

SDRUŽENÍM JANOVSKÝCH RODIČŮ 
Jako každoročně připravilo Sdružení janovských rodičů pro 

děti zábavné odpoledne na hřišti při příležitosti stále 

oblíbenějšího návratu prastaré evropské tradice pálení 

čarodějnic, jinak taky nazývané Noc čarodějnic, 

Filipojakubská noc, Valpuržina noc nebo Beltine. Je to 

druhý největší satanský svátek, noc z 30. dubna na 1. 

května, kdy se stavějí májky. 

     Děti mají v Janové před vyvrcholením programu 

upalování nachystánu jako obvykle velkou řadu disciplín a 

zajímavostí, jak oslavit den, kdy jim ze snů zmizí strašidla. 

Alespoň některá. Sešly se tradičně ve sportovním areálu, 

vyfasovaly kartičky pro záznam úspěchů v boji proti 

strašidlům a jejich pomocníkům a vydaly se na trať ničitelů 

čarodějnic. Soutěžily například ve velmi oblíbené 

disciplíně slalom na koštěti nebo hod žábou, lovení 

netopýrů… 

Čarodějnických sportovních výkonů čekalo děti víc než 

dost. Jejich obličeje se strašidelně pitvořily při pojídání 

hrůzného gyzdu v barvě krvavé či brčálově zelené. Proto 

svým krmeným obětem raději zavazovaly oči šátkem, aby 

jim tváře rovněž nezezelenaly nebo dokonce nezbělely. 

     Velmi krásným překvapením však byla pro děti 

návštěva různorodého ptactva, které z Hošťálkové přivezla 

Kamila Křupalová ze základní organizace Českého svazu 

ochránců přírody, ale taky doktorka zvířátek. Děti mohly 

vidět orla stepního, sovu sněžnou nebo pálenou, šibalku 

kavku, odbornici na napodobování zvuků nebo Rumburaka 

převlečeného za havrana. O všech zvířátkách z ptačí říše 

prozradila dětem i jejich rodičům doktorka Kamila mnoho 

zajímavých informací, které opravdu stály 

 



  

za poslech. 

     Samozřejmě, že při akcích Sdružení janovských rodičů 

nemohl chybět ani koník, který děti vozil po celou dobu 

oslav. Nechyběl ani táboráček na opékání špekáčků, který 

se záhy promění na palírnu zlé čarodějnice. Radostí, 

sladkostí, zajímavostí a skotačení nalezly děti na akci 

plnou náruč. 

         text a foto: Radomír Dolanský 

 

PÁLENÍ ČARODĚJNICKÉ TROJICE S 

DŽEJMSOVCI 
Přes osmdesát příznivců srandiček, černého humoru (černý 

humor ještě není politicky nekorektní výraz – pozn. aut.) 

a netradičního vesele hrůzyplného upalování s janovskými 

humoristy, se dostavilo na stanoviště, kterému se říká u 

hrušky, i když je u vrby. Monstr návštěvnost si žádala 

monstr upalování. 

     Džejmsovcům se letos zadařilo. Ulovili ďábelskou  
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trojici přichystanou k ohnivé lázni. Dalším veleúspěchem 

podle těchto specialistů na lov čarodějnic, byla nemalá 

úspora pohonných hmot, poněvadž nemuseli vyrážet k lovu 

daleko od domova. V okolí Janové se po dlouhé době 

usídlily hned tři čarodějnice a pro obec začalo peklo. 

Satanisti je vítali s otevřenou náručí a hned radili, na koho 

se s čarováním a hnusy zaměřit. A tak nová místní 

čarodějnická verbež nezahálela a dlouhodobě sužovala lid 

janovský. Nyní je na hranici poznávala i řada místních, 

kteří na stvůry během roku narazili. O to více bylo slávy a 

připíjení na konec zla šířícího se vesnicí. Všichni se klaněli 

hrdinným Džejmsovcům, že je zbavili čarodějnic, když je 

ve vsi tolik lidských problémů k řešení.  

     Před vrcholným programem upalování přišly na řadu 

špekáčkové hody. Masný průmysl musel mít o víkendu 

v České republice, v Česku i Čechii hody, protože nad 

očistnými ohni se škvířily stovky kilogramů špekáčků. 

Blížil se však čas společné fotografie a to samozřejmě 

znamenalo jediné – následné upálení zrůd. 



  

Člověk velmi rychle pozná, kdo jej chce oškubat a kdo 

pohostit. 

     Vůně tradičních specialit stáhla ze stezky nejednoho 

cyklistu a kolemjdoucího. Řada domácích si pro 

pochoutky přišla s kontejnery přes ulici, aby mohli v klidu 

mlsat doma. Celé odpoledne doprovázela akci hudebně i 

věkově mladá skupina No koment (název kapely je 

uveden správně pozn. aut.). Navzdory názvu 

připomínajícímu anglický výraz, jejich výkon se dal 

komentovat velmi příznivě. Členem hudební skupiny je i 

místní mladík Vít Kopecký, který obec reprezentuje 

rovněž na hasičských soutěžích. 

     Programový úvod dne byl věnován dětem a jejich 

mezinárodnímu svátku. I zde myslivci excelují, poněvadž 

soutěže pro děti jsou neotřelé a lákají dokonce i rodiče. 

Ceny za vítězství jsou opravdu cenné a tak děti musí 

trošku více přemýšlet. Samozřejmě, že řada soutěží se 

váže k přírodě a myslivosti zvláště. Třeba Lovecký 
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Jako hlavní popravčí, což je při pálení čarodějnic s 

Džejmsovci funkce rovna Řádu Bílého lva s řetězem, byli 

letos vybráni Iva a Martin Rotigelovi z důvodů perfektního 

sžití s janovskými humoristy a bandou v jejich blízkém 

okolí. Získali tímto vzácné občanství mezi Džejmsovci. 

     Za všeobecného jásotu přihlížejících a jekotu 

upalovaných se oheň s chutí zakusoval do těl zrůd. Jedna 

z čarodějnic, vytroubená blondýna, se pokusila uniknout, 

ale lid bleskově upozornil popravčí a pacholci ihned 

přiskočili a ponořili blonďatou čarodějnici do tepelné 

lázně. Zlo bylo zničeno, obec desinfikována, opět se mohlo 

slavit. 

        text a foto: Radomír Dolanský 

 

KÁCENÍ MÁJE, DĚTSKÝ DEN A 

STRAM 
Kácení máje pod taktovkou Mysliveckého spolku Janová – 

Ústí a obce Janová bylo první akcí pod širou oblohou 

s přívlastkem velká. A velká byla nakonec i návštěvou. 

     Myslivci jsou při pořádání akcí perfekcionisti, což se 

jim následně vyplácí třeba v příznivých ohlasech a 

především spokojenosti hostů. Samozřejmě, že 

nejpřesvědčivějším důkazem spokojenosti je návštěvnost. 

A ta byla opravdu úctyhodná. Po celé odpoledne na letošní 

kácení máje proudily skupinky návštěvníků. Myslivci zde 

zažili nový fenomén – na odpolední akci přišlo více 

„cizinců“ než domácích. Což je určitě úspěch, který však 

tkví i v nabídce různorodé zábavy pro všechny věkové 

skupiny a z velké části i na pravé straně nápojových a 

jídelních lístků, tedy na ceně občerstvení. 

 

 

 



  

chodník. Tady děti musely vyzkoušet své znalosti přírody, 

komu asi patří která lebka či kůže, kdopak to zde nechal 

paroží, z kterého stromu spadla šiška nebo jaká rasa 

pejska je na obrázku. Svoji dovednost si mohly děti 

vyzkoušet vedle tatínků zatloukáním hřebíčků do špalku. 

Malí indiáni a potomci hrdých Apačů zkoušeli své štěstí 

v hodu oštěpem nebo střelbou z luků na balonky. 

     Na kácení máje z myslivci z Janové a Ústí to však 

chvílemi vypadalo, jako by se zde slavil mezinárodní den 

dospělých. Soutěživci se nedali dvakrát pobízet. 

Například letos si ženy mohly ulovit chlapa. Zájem byl 

veliký, poněvadž měly možnost natrénovat, jak chlapa 

sejmout hrncem, válečkem nebo skřidlou tedy poklicí. 

Prostě výborná příprava na domácí komunikaci ála 

letecký den či famiglia italiana. Při předávání cen se pak 

mužům, a především manželům, protáčely panenky při 

zjištění, jak zvítězily křehké panenky na pohled. 

     Kutilové muži pak zkoušeli zatloukat, stejně podobně 

jako děti, hřebíky do špalku, ale mnohem větší a na čas. 

Zde zase s velkým zájmem přihlížely ženy, co která 

z jejich přítelkyň má doma za nemehlo nebo umělce se 

zlatými ručičkami. Špalek dětí stál v dostatečné 

vzdálenosti, aby přihlížející náhodou nezjistili, že některý 

dospělák zatloukl hřebík za delší dobu než nějaký 

capart. 

     Vynikající, a mezi dospělci i jejich dětmi velmi 

oblíbená, byla soutěž Pilná včelička. Jeden ze soutěžícího 

páru musel běhat do vyhrazeného prostoru pro barevná 

víčka a pak, ruku v ruce, tvořili květinky. Ovšem nikoliv 

jen tak, jak je napadlo. Přesně podle návodu kde která 

barva patří. Rozmanitost a neotřelost, to je to co na akcích 

myslivců láká. 
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Zábavné odpoledne vrcholilo a na řadu přišlo odměňování. 

Všechny děti se seběhly k předsedovi myslivců Josefu 

Mikulcovi, hlavní personě akce, a stolu plnému lákavých 

cen. Odměnou za vítězství byly hodnotné a krásné knihy a 

zlatí vítězové převzali poukazy na návštěvu ZOO Lešná 

pro celou rodinu. A co je na akcích myslivců opravdu 

hezké? Že nikdy nezapomenou na děti, které se neumístily 

mezi prvními. I tentokrát se děti postavily do špalíru a 

každé dostalo malý dárek.  

     Nastal čas ukončit hravé odpoledne tím, pro co se 

tradiční setkání konalo, kácením máje. Vyhrazený prostor 

byl veřejnosti uzavřen, pila motorová zabručela a davy 

mládeže se připravily, aby ukořistily jako první vzácnou 

pentli májovou. 

Po bitvě o pentli se začalo chystat večerní, česky 

řečeno šou se skupinou STRAM. I v tomto případě 

myslivci nezapomínali na věkově různorodou skladbu 

návštěvníků, a tak se dohodli se skupinou STRAM, aby 

zahráli speciál i pro ty, kdo mají rádi lidovky nebo country. 

A určitě tím udělali mnoha hostům radost, což bylo vidět i 

na parketu. Teprve pak hrábl do strun rockový STRAM a 

noc byla dlouhá… 

        text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

DEN ZEMĚ S MŠ JANOVÁ 
V pátek 22. 4. 2016 se naše MŠ vypravila do Vsetínské 

Panské zahrady, kde se konala každoroční akce Den země. 

     Už jen cesta autobusem byla pro mnohé děti nevšedním 

zážitkem. V Panské  

zahradě nás pak čekalo mnoho zajímavého. Děti zde plnily 

různé úkoly, jako například skládaly obrázky stromů, 

tiskly z různobarevné hlíny pomocí bramborových razítek 

do připravené látky obrázek housenky, rozpoznávaly 

zvířátka a rostliny, které pak přiřazovaly do prostředí, kam 

patří. 

     Povídání o koloběhu vody v přírodě si pak uzavřely 

zhotovením mráčku s deštěm. Naslouchaly také různým 

zvukům a tyto pak přiřazovaly k patřičným obrázkům. 

Nejvíce se dětem líbila výstava živých zvířátek, kde si 

mohly pohladit králíčky v ohradě. Počasí nám velmi přálo 

a tak jsme se do Janové vrátili až v poledne. Děti si to 

velmi užily a ještě odpoledne si nadšeně vyprávěly své 

zážitky z hezkého výletu. 

            text a foto: Jana Kaňůrková 
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MEZINÁRODNÍ DEN DĚTÍ 

V MATEŘSKÉ ŠKOLCE 
Jako každý rok jsme v naší MŠ slavili 1. června 

Mezinárodní den dětí. Pro děti bylo připravené dopoledne 

plné soutěží a her. Odměna za soutěžní výkony nebyla 

pouze pro vítěze, ale všechny děti dostaly balónky a 

bublifuky.  

     Navíc ještě dostaly sladkou odměnu v podobě mufinů, 

které jim upekla studentka Klárka Poníčková, která byla v 

MŠ na třítýdenní praxi. Po dobrém obědě dostaly ještě děti 

jako zákusek nanuky. Den dětí se určitě vydařil a naše děti 

si jej opravdu užily. 

              text a foto: Jana Kaňůrková 

DIVADÉLKO VE ŠKOLCE 
V pondělí 25. 4. 2016 přijelo do MŠ  divadélko Leonka s 

pohádkou Jak skřítek Vítek roztančil kytičky. Hezký příběh, 

doprovázený krásnými písničkami a pohybem v dětech 

probudil radost a úsměvy na jejich tvářích vypovídaly za 

vše. Všechny děti si odnesly nezapomenutelný zážitek. 

              text a foto: Jana Kaňůrková 

 

VÝLET MATEŘSKÉ ŠKOLY DO ZOO 

LEŠNÁ 
Dne 7. 6. 2016 se konal výlet dětí z MŠ do ZOO Lešná. Děti 

se na zvířátka vždy velmi těší a letos si asi odnesly největší 

zážitky z expozice rejnoků. Nadšení bylo ale i v pavilónu 

plazů, v tropickém pralese, u slonů, nosorožců, žiraf, a velká 

legrace při pozorování klokanů.  

     Pro děti byla také velkým zážitkem už jenom cesta 

autobusem. Počasí nám přálo a myslím si, že máme všichni 

na co vzpomínat. 

              text a foto: Jana Kaňůrková 

PRO MAMINKY KOUSEK LÁSKY OD 

ŠKOLKÁČŮ 
Jako již několik let i letos připravily učitelky ze školky 

s dětmi pásmo říkanek, básniček, písniček a tanečků 

k svátku maminek. 

Rodiče přivítala a celé vystoupení uvedla krátkým 

proslovem vedoucí učitelka Jana Kaňůrková. A pak už 



  

převzaly otěže programu děti, nenápadně řízené učitelkou 

Leou Orságovou. Opět se nad hlavami rodičů objevily 

fotoaparáty, chytré mobily, které se natáčely každý jiným 

směrem, podle toho, kde se právě pohybovaly jejich 

ratolesti. 

     Písnička střídala básničky, společné tanečky zase sólová 

vystoupení. Ve školce se odehrávalo něco velmi 

podobného chvílím u vánočního stromečku, akorát 

obráceného úplně naruby. U dárků svítí nadšením oči dětí, 

kdežto v janovské školce to byli rodiče, babičky, 

dědečkové a další příbuzenstvo, kdo skrz mlhu z dojetí 

sledovali své nejdražší umělce. 

A že to bylo vystoupení hvězd janovského populárního 

nebe, dokazoval i stále se opakující potlesk všech 

přítomných. Byly to chvíle, kdy vystoupení dětí dovedly 

navodit atmosféru míru a porozumění, otevřenosti a 

schopnosti naslouchat druhým. Děti dokážou mnohdy 

zázraky. 

         text a foto: Radomír Dolanský 
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ŠIPKOVÝ ČDS CUP V JANOVÉ 
Rekordní počet devětadvaceti hráčů přijel do Janové 

bojovat o prvenství ve vyřazovací soutěži jednotlivců v 

šipkách. 

     Sérii šipkových turnajů nyní hostila Janová. V sále 

kavárny ZZJM se chystaly k bitvě ženy i muži na dvou 

terčích. Boj začal ve čtyři hodiny odpoledne. Počet hráčů 

avizoval, že pro ty nejlepší bude návštěva Janové velmi 

dlouhým odpolednem, což se nakonec potvrdilo. Finále 

začínalo teprve o půlnoci. Na vítěze čekaly pěkné ceny, tak 

se bojovalo s velkým zápalem za neustálého povzbuzování 

příznivců. 

     Teprve kolem druhé hodiny ranní mohli být dekorováni 

ti nejlepší. První místo obsadil Zbyňa Karban ze Vsetína, 

druhé Petr Pisklák, třetí Vlastimil Horák, čtvrté Petr Olšák 

a páté Karel Trlica, všichni z Janové. Takže vyjma 

vítězného postu Janová zcela využila domácího prostředí. 

text: R. Dolanský, foto: Petr Olšák, Radomír Dolanský 
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HISTORICKÁ ZMĚNA U SBORU 

DOBROVOLNÝCH HASIČŮ JANOVÁ 
Sbor dobrovolných hasičů v Janové úspěšně rozšiřuje svoji 

činnost. Poprvé od roku 1897, tedy od založení 

dobrovolného hasičského sboru v obci Janová, zde vzniklo 

první družstvo žen – hasiček s názvem Janovské stříkačky. 

Další důkaz, že v obci pořád existují lidé, kterým záleží na 

jejím kladném renomé, které hlavně v poslední době 

dostává na frak. 

     Z dorostového družstva musely kvůli věku odejít 

některé dívky, ale nebylo jich zase tolik, aby utvořily 

družstvo žen. Proto spoluvedoucí kroužku mladých hasičů 

Janu Machalcovou napadlo dát na facebook výzvu pro 

ženy z Janové, které by měly zájem vytvořit soutěžní 

družstvo při SDH Janová. Neuběhlo snad ani čtrnáct dní a 

družstvo bylo na světě. 

Vztah ke sboru měla přes dceru Lucii jen její mamka Eva 

Piskláková, která byla dcerou umluvena. Jinak se do 

nového družstva chválily maminky dětí takřka dospělých 

nebo naopak tak, tak chodících. Přišly první tréninky, kdy 

se ostřílená hasičská mládež uculovala pod vousy 

v zapomnění svých vlastních začátků. Nastal den D, první 

představení před veřejností na obvodovém kole okrsku 

v Růžďce. 

     Podpořit historicky první ženské družstvo SDH Janová 

se rozhodli místní turisté. Vytvořili hesla, vzali vlaječky 

obce a vyrazili. Čáru přes jejich plány jim udělalo počasí. 

V Růžďce na obvodovém kole takřka každý rok prší. 

Stejné bylo i ráno, takže se turistů sešla taktéž jen hrstka. 

Navíc z procházky přes Dušnou změnili plány, odjeli do 

obce Bystřička a odtud šli pěšky do Růžďky. V té době 

ještě mírně pršelo, takže odhodlání turistů podpořit tým 

hasiček se cení o to více. 

     Déšť ale záhy ustal a během dne se dokonce objevilo 

slunce. K turistům přibyli další fandové SDH Janová a 

ženského družstva zvláště. Podpořit je přijel například 

samotný starosta obce Jan Machalec, ředitel školy Michal 

Lucbauer nebo místní podnikatel Karel Solanský mladší, 

Petr Pisklák, který zde měl hned dvě želízka v ohni,  

 



  

se rovněž obvodového kola v Růžďce zúčastnili. Muži 

jsou již ostřílení hasiči, jejichž řady taktéž osvěžily 

čerstvé síly z dorostu. Umístili se na solidním šestém 

místě z dvanácti družstev. 

     SDH Janová, to je, díky malým a větším hasičům, 

v okrsku pojem, s kterým už musí počítat i ti nejlepší. To 

je samozřejmě další kamínek do mozaiky aktivních 

občanů této obce, kteří jsou ochotní obětovat svůj volný 

čas pro důstojnou reprezentaci obce, pro zábavu a osvětu 

svých spoluobčanů, a to i přesto, že čas od času musí čelit 

zakyslosti jednotlivců, kteří v životě nedokázali nic, než 

jen plácat nesmysly. Takže nezbývá popřát Janovským 

stříkačkám, ať uspějí mrzoutům navzdory, vydrží a 

zvítězí. Poděkování zde určitě náleží Janě a Ríšovi 

Machalcovým a jejich neodmyslitelnému pomocníkovi 

Aleši Čablovi. Samozřejmě i hasičské mládeži za skvělou 

dosavadní reprezentaci dobrého jména obce a za novou 

roli poradců svých odrostlejších kolegyň, třeba jak se 

správně překonává překážka. 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

manželku a dceru, mamka, taťka, bratr a neteře Evy 

Pisklákové, Filip Hromada... Prostě i přes nepřející počasí 

měly janovské ženy značnou fanouškovskou podporu a za 

to všem moc díky. 

     Přestože družstvo žen skončilo nakonec na posledním 

místě z pěti, a to jen o zlomky sekund, vůbec to 

neznamenalo nějakou potupu. Za prvé se při prvním 

ostrém startu před desítkami zkušených kolegů opravdu 

žádné zázraky čekat nedají a za druhé, z každého startu 

čerpá družstvo a jejich velitel poznatky k nápravě 

nedostatků. Ta nejtěžší zkouška pro ženské družstvo 

teprve přijde. Neustálý výcvik stále se opakujících prvků, 

obětování volného času, času pro rodinu, upřednostňování 

víkendových soutěží před dalšími zájmy, to vše bude 

v nadcházejících měsících prověřovat ženy z Janové víc 

než dost. Ty nejzdatnější se objeví na obvodovém kole 

příští rok a my si jen můžeme přát, aby vydržely všechny. 

     Určitě nesmíme zapomenout na janovské muže, kteří 
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JANOVSKÝ SNOZEK – CYKLISTICKÉ 

ZÁVODY PRO DĚTI 
První oficiální akce Bicyklistického klubu janovských 

ogarů a cérek (BK JOAC) byla věnována dětem. 

     Jak zasvěcení vědí, vznikl bicyklistický klub v Janové 

jako dobrovolné sdružení cyklistických nadšenců se 

značnou podporou obce. Řady klubu se utěšeně rozrůstají. 

Již ve svých počátcích, při jednání se zastupiteli obce, 

uvedl prezident klubu Jiří Šimoník, že první oficiální akcí 

budou závody pro děti. A tak se i stalo. 

     V sobotu 18. června 2016 to v Janové vypadalo jako 

před startem jedné z etap Tour de France. Vyhrávala 

hudba, pořadatelé počítali při zkouškách techniky do jedné, 

maximálně do dvou, v požární zbrojnici se chystalo 

občerstvení, prostě v centru Janové vládla vzrušená 

atmosféra velké akce. Pro pořadatele o to větší nervozita, 

poněvadž se jednalo o první oficiální akci. Očekávání,  

 

kolik dětí se bude do závodu prezentovat, jestli vše 

proběhne v naprosté pohodě, atd., atd. 

     Prezentace cyklistických závodníků začala v jednu 

hodinu po poledni. Po hodině byly tváře pořadatelů 

mnohem uvolněnější. Do jednotlivých kategorií závodů se 

celkem přihlásilo 38 dětí, což je napoprvé opravdu úspěch 

v malé obci jako je Janová. Úspěch o to větší, že 99% 

přihlášených dětí bylo přespolních. Domácí závodníci se 

dali spočítat na prstech jedné ruky a to by ještě nějaké prsty 

zůstaly volné. Možná to v současné době není až tak úplně 

náhoda, nicméně kvalita akce tím nijak neutrpěla. 

     Po druhé hodině odpolední se již schylovalo k prvnímu 

startu nejmladší kategorie na odrážedlech a malých kolech. 

Hlavním vodičem malých závodníků, ale i všech dalších 

kategorií, a vzácnou návštěvou závodů v Janové byl 

sportovec a účastník tří zimních olympijských her v Turínu, 

Vancouveru a Soči, sedmi mistrovství světa,  



  



  

2. Dytrychová Lucie 

Odrážedla a kola: 

1. Hromada Lukáš 

2. Surovcová Ella 

3. Kovařík Luděk 

Předškoláci: 

1. Woller Ondřej 

2. Štelc Karel 

3. Rasocha Lukáš 

Přípravka: 

1. Urban Jakub 

2. Staňková Soňa 

3. Sůva David 

Starší žáci: 

1. Blažej Antonín 

2. Hajda Roman 

3. Sůva Tomáš 

Starší žačky: 

Solanská Eliška 

         text a foto: Radomír Dolanský 
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sjezdový lyžař Martin Vráblík. Účast Martina Vráblíka 

byla pro děti i rodiče opravdovým zážitkem. Samozřejmě 

nechyběly žádosti o společné fotografie. Vždyť potkat se 

s trojnásobným olympionikem se málokomu podaří na 

celorepublikových monstrakcích, natož v Janové. Už jen 

proto byla účast skromného sportovce na akci v naší obci 

pozoruhodná a hodná uznání jak Martinovi, tak 

pořadatelům. 

     Po krátkém přivítání se Martin zařadil před malé špunty 

a první závod Janovského Snozku mohl být odstartován. 

Malí závodníci se zapřeli do minipedálů, odrážečům se 

začaly míhat končetiny podél závodních strojů. Začal 

urputný boj o medaile, ale i, pro děti mnohem náročnější 

disciplína, pochopit, že sportovec nemusí vždy zvítězit, 

protože jeho osobním vítězstvím je, že se zúčastnil. 

K takovým vítězstvím však vede cesta trnitá, a proto lítost 

nad prohrami v Janové byla sem tam doplněna slzičkami 

nebo dojemnou omluvou: „Tatínku, já jsem opravdu už 

rychleji nemohla.“ Těžký je život sportovce od samotného 

začátku. 

     Martin Vráblík nebyl pouze vodičem dětí. Komunikoval 

s nimi, radil dětem na co si dát pozor, jak se zachovat v té 

které situaci, byl pro ně starším kamarádem. Právě to bylo 

na Martinovi pozoruhodné, že se nepřijel vyfotit do malé 

obce jako celebrita, ale snažil se pomoci radou a příkladem. 

A to je to nejvzácnější, co mohl všem přítomným předat. 

Skromnost, podporu dětem v nelehkém sportovním 

zápolení, nevzdávat se a jako vzor letošních olympijských 

her Emil Zátopek, vytrvat. 

     První akce Bicyklistického klubu janovských ogarů a 

cérek byla zcela určitě úspěšnou předzvěstí budoucích akcí. 

Jednoznačně nadchla i řady diváků - rodičů, kteří se již 

během akce ptali, kde budou vyvěšeny fotografie z akce. 

Určitě u článku na serveru Region Valašsko, ale taktéž je 

všichni naleznou na stránkách BK JOAC.  

     Za opravdu velkou a zodpovědnou pomoc děkují 

janovští bicyklisté mladým hasičům a některým ženám 

z družstva Janovských stříkaček, kteří jako pořadatelé 

uzavírali na několik minut trať, aby chránili zdraví a 

bezpečnost sportujících dětí. Bohužel, našli se i takoví 

bezohlední automobilisté, kteří vyhrožovali dětským 

pořadatelům za znemožnění průjezdu a přibližně 

pětiminutové zpoždění. Záležitost byla o to smutnější, že se 

týkala místních občanů. Tolik se poukazuje na to, že si děti 

ničí zdraví u počítačů a když je dostaneme k pohybu, zase 

se najde někdo, komu to vadí tak, že je ochoten volat i 

policii pro pět minut života stráveného čekáním kvůli dobré 

věci. 

     Bicyklistický klub janovských ogarů a cérek je dalším 

přírůstkem do velké rodiny občanů, kteří se snaží udělat 

něco pozitivního pro tuto obec a její reprezentaci v regionu. 

Hýčkat si takové občany se obci jednoznačně vyplatí. 

Pořadí udatných závodníků v jednotlivých kategoriích: 

Mladší žáci: 

1. Urban Miroslav 

2. Staněk Michal 

3. Polášek Štěpán 

Mladší žačky: 

1. Kovaříková Jana 

 

BESKYDOŠ V JANOVÉ OPĚT 

ODEMYKAL STUDÁNKY 
V Janové se uskutečnil další ročník odemykání studánek 

s Beskydošem ve spolupráci turistů, Mysliveckého spolku 

Janová – Ústí a starosty obce Janová v roli nejvyššího 

pozemského zastupitele člověčenstva. 

     Na západě republiky byla v tento den taková zima, že 

mohli studánky klidně odemykat lyžníci sekyrkou. Ale 

v Janové, sic pod mrakem a za teplot blízko k nule, přišla 

pozdravit pána Beskyd řada milovníků přírody. Navíc i 

proto, a to málokdo ví, že Beskydoš je originální 

pojmenování, které vzniklo v Janové přímo v redakci 

zpravodaje. Beskydoše k účasti takřka na kolenou žádali 

turisté i se starostou obce. Asi by to celé bylo k ničemu, 

kdyby se k žádosti nepřipojili myslivci, kteří přece jen mají 

k Beskydošovi nejblíže. Nakonec se velká sláva konati 

mohla. 

Před úřadem svého pozemského šéfa, starosty Jana 

Machalce, očekával příchod mnohem většího pána dav 

turistů a obdivovatelů valašské přírody s jedinou, ale o to 

závažnější otázkou: „Budeme i letos moci vkročit do 

krásných valašských hor?“ 

Shromážděným lidem proběhl záchvěv vzrušení a úcty, 

když před obcí nastalo hemžení nadpřirozených lesních 

žínek, víl a jarních krasavic, ale i vyhladovělých vodníků 
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kteří čekali na oteplení jak na smilování, aby konečně 

nějaký trouba přecenivší své schopnosti vlezl do vody a 

naplnil jejich hrníčky dušičkami. 

     Zcela nečekaně se ve vsi objevila Maková panenka. 

S největší pravděpodobností to byla poslední poklona pro 

zpěváka Prince, který měl výtažky z makovic ve velké 

oblibě. Ale to se již objevil sám veliký pán Beskyd 

s kolegou starostou. Lid obecný sklonil hlavy v úctě a 

starosta jal se pozdraviti velevzácnou návštěvu. 

     Starosta Machalec, vědom si nevychovanosti některých 

návštěvníků hor, přesto sebral veškerou odvahu a požádal 

Beskydoše, by lidu i letos dovolil turismus a myslivost 

v jeho lesích provozovati. Taktéž mírná probírka lesů byla 

by ku prospěchu, aby vyschlou obecní kasu opět naplnila.  

     Beskydoš znechuceně kroutil hlavou, mračil se a hrozil 

vánicí sněhovou i blesky dubnovými. Což nesliboval lid 

obecný poslušnost již v letech předešlých? A přesto pán 

Beskyd a jeho lesní pomocníci nalézají v přírodě nespočet 

PETek, podpapířáků, zbytků svačin nebo automobilů… 

Velmi rozezlen byl Beskydoš. A proč by na neschopnost 

lidských pánů, ohlídat si bohatství obce, měly doplácet lesy 

pána hor, které již předchozí panstvo řádně probralo? Ale 

vida před sebou ty nevinné, kteří chrání jeho luhy a háje, 

nechal se starostou obměkčit. Především vůně valašského 

lektvaru slivovicového pomohla. 

     A tak si za jásotu davu společně připili pán i kmán a lesní 

havěť se radovala společně se smrtelníky. Jako symbol 

důvěry Beskydoš slíbil shromážděnému davu a všemu lidu 

valašskému, že odemkne zapomenutou studánku a tím 

veškerou přírodu beskydskou. I vydali se ke studánce ruku 

v ruce smrtelníci s bytostmi nadpřirozenými. Studánku, 

která se od tohoto památného dne bude jmenovat 

Zapomenutá, chtěli ihned obsadit 

 

chtěli ihned obsadit vodníci, poněvadž se v ní chladila i 

voda trnková. Byli bryskně odehnáni, aby mohla začít 

působit Beskydošova kouzla. 

     Olšová víla pronesla oslavnou studánkovou báseň lidu 

janovského, Vesna a její divoženky obdarovávaly všechny 

vůkol lektvarem či sladkými dárky a Beskydoš jal se 

odemknout studánku a tím i celé horstvo. 

     To vše vyvrcholilo zpěvem hymny janovských turistů a 

následujícími písněmi lidovými. Pak se rozveselený 

průvod vydal procházkou k domovu. Vězte i vy, co seděli 

jste za pecí; až se oteplí, vzdejte hold prosebníkům 

z Janové a vyjděte do otevřených hor a lesů vládce 

Beskydoše. 

         text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

TURISTÉ NA EXKURZI VE VESELÉM 

GRUNTU 
Tentokrát ušli turisté i se zpáteční cestou maximálně 

kilometr. Rozhodli se totiž pro exkurzi v moderní pálenici, 

výrobně povidel a moštů ve firmě Veselý grunt, která má 

sídlo přímo v Janové. 

     Její název je vzhledem k náplni činnosti velmi 

příhodný, jak pro vyznavače voňavého moku, tak pro 

hospodyňky. Janovští turisté byli přivítáni téměř vším, co 

rodinná firma produkuje. Na stole byly nakrájeny vánočky 

s povidly a marmeládou, každý si pak mohl poručit, zda 

chce okoštovat trnkovou či meruňkovou pálenku. To vše 

v příjemném prostředí, kde obvykle tráví chvíle napětí, jak 

to poteče, klienti firmy.  

     Zdejší povidla se těší velké oblibě, především z důvodů 

dodržování klasické valašské receptury, stoprocentního 

obsahu trnek a samozřejmě bez použití dnes tak 

kritizovaných „éček“. K tomu všemu ještě místní palírna 

umožňuje i moštování ovoce za opravdu příznivé ceny a 

vyrábí i marmelády. Povidla jsou sice o něco dražší než 

v nějakém marketu, ale to je daň za kvalitu, která není 

pouze reklamním tahákem. 

     Firma, nebo spíše malý rodinný podnik, kde vesměs 

pracují přátelé majitelů Mezníkových, je přínosem pro 

obec Janovou i jako stálý sponzor kulturního života obce. 

Její sponzorskou účast můžeme vidět na převážné většině 

akcí. Nejvzácnější podporou je však sponzorování 

mladých janovských hasičů. Už jen proto Veselý grunt 

zaujímá důležité místo v životě obce. 

     Poněvadž účastníků bylo na rozměry rodinné firmy 
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KRAJEM NIKOLY ŠUHAJE 

LOUPEŽNÍKA 

Pod hlavičkou turistů připravili Jaroslav Tomanec st. a 

Pavel Hromada se svými souputníky velmi zajímavou 

besedu z výletu na Ukrajinu, především do kraje Nikola 

Šuhaje. Akce proběhla v kavárně ZZJM za značného 

zájmu obyvatel obce, samozřejmě především z řad turistů. 

     Poutavé vyprávění především Jaroslava Tomance bylo 

okořeněno vtipnými zážitky z pobytu, vzpomínkami těch, 

kteří se výletu zúčastnili a především promítání fotografií, 

dokumentujících pobyt na Ukrajině. 

     V závěru besedy rovněž byla vyslovena myšlenka, že 

by turisté do těchto míst mohli uspořádat zájezd. Ovšem 

připravit takovou náročnou akci v podmínkách 

amatérského turismu asi jen nadšení stačit nebude. Navíc, 

když dvorní dopravce janovských turistů nevlastní licenci 

pro zahraničí. Nicméně v uvolněné a přátelské atmosféře 

turisté připravili další zajímavou akci pro občany Janové. 

text: Radomír Dolanský, foto: Ing. Pavel Hromada, 

Radomír Dolanský 

 

SETKÁNÍ POD ROZKVETLOU TŘEŠNÍ 
Stejně jako vloni uskutečnili turisté z Janové vycházku 

spojenou z akcí, kdy se setkávají pod rozkvetlou třešní. 

Letos tato akce vyšla přesně na 1. května. 

     Před obecním úřadem se shromáždil početný dav 

turistů a občanů Janové, ale i Ústí, kteří se rozhodli pro 

krátkou vycházku a především přátelské posezení u vodní 

nádrže na kraji obce. Za příznivého počasí a pění písně 

Pionýři, malované děti s pionýrkou v budovatelské 

uniformě v čele, kdy zaměstnanci Úřadu pro vyšetřování 

 

přece jen více, rozdělili se na dvě skupiny. Seznámení 

s technickou částí výroby si vzal na starost výrobní ředitel 

Tomáš Kovář, zaměření a historii firmy přednesla hostům 

jednatelka Denisa Mezníková.  

     S myšlenkou vybudovat pálenici, moštárnu a výrobu 

povidel, se začali majitelé zabývat již před osmi lety. 

Začínali se dvěma hektary švestkových sadů. Dnes je 

švestkových a hruškových hektarů 26! Takže pokud firma 

tvrdí, že jejich povidla jsou z Valašska, tak se nejedná o 

reklamní trik. Z jižní Moravy nakupují na marmelády 

jahody a meruňky.  V podstatě lze veškerou činnost 

valašské pálenice shrnout do firemního motta: „Časy se 

mění, to dobré zůstává.“ 

     Palírna s velmi podrobným výkladem Tomáše Kováře 

přivítala muže i ženy typickou vůní kvasu. Složitá zařízení 

připomínala alchymistickou laboratoř, kterou vlastně 

pálení destilátů tak trochu je. Poněvadž várka povidel se 

vyráběla o týden dříve, mohli se turisté podívat alespoň na 

kotel, kde povidla vznikají pomalým, až 

šestnáctihodinovým, mícháním. Zájem přitáhly určitě i 

tisícilitrové zásobníky kvasu a klimatizovaná kvasírna. 

     Exkurze přinesla turistům z Janové zajímavé poznatky 

o dnešní výrobě a pálení vyhlášených valašských dobrot a 

především ještě větší úctu k valašské slivovici, která je 

provází na všech výletech, a kterou díky této aktivní partě 

poznávají i lidé daleko za hranicemi Valašska a dokonce i 

českého státu. 

        text a foto: Radomír Dolanský 

 

 



  

spojení přes Vsetín a Valašské Meziříčí. Z parkoviště u 

Valašského muzea v přírodě jsme se vydali po zelené 

turistické značce na Karlův kopec. Rozhledna je vysoká 32 

metrů a výhled na okolní krajinu je ve výšce 19 metrů. Pro 

lepší výhled musely být pokáceny okolní vzrostlé stromy. 

Viditelnost byla příznivá, takže jsme se mohli pokochat 

pohledem na město Rožnov pod Radhoštěm a jeho okolí. 

Po vyhlídce jsme se občerstvili na lavičkách hned u 

rozhledny. Samozřejmě pro další výkony nechyběl ani 

valašský penicilin. Pak se část turistů vydala do Valašského 

muzea a někteří se šli projít do města. 

     Vraceli jsme se po stejné trase, tedy vlakem. Účastníci 

byli velmi spokojeni a všichni se již těšili na další výlety 

s poznáváním svého rodného Valašska a jiných částí naší 

krásné vlasti. 

text: Dana a Josef Pisklákovi, foto: Jana Pončíková, 

Zdenka Chudějová 

 

VÝLET JANOVSKÝCH TURISTŮ NA 

ZTRACENEC 2016 
Máj je tady a s ním přichází i ušlechtilá dlouholetá tradice 

výletu janovských turistů do Velkých Karlovic. Slavné 

květnové dny zde na Ztracenci na hřebenu Javorníků již 

tradičně patří vzpomínce na válečné bojovníky. Čechy, 

Slováky a také ostatní národnosti, kteří v průběhu 2. 

světové války bojovali za naši svobodu. 

     Janovští turisté uspořádali v neděli dne 15. května 2015 

další tradiční turistický výlet  na  Ztracenec. Účelem 

pochodu bylo hlavně připomenutí si konce války v části 

Valašska a na pomezí s našim bratrským národem Slováků. 
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zločinů komunismu rychle spěli k srdečním zástavám, 

vyrazila veselá parta k cíli své cesty. 

Na místě zatím Jaroslav Tomanec starší s manželkou 

otevřeli restauraci pod širákem. Pro rozjařenou bandu 

výletníků zde byla v nabídce káva, z hrnce byly cítit 

domácí klobásy, tekutin bylo dosti a ta nejvzácnější začala 

automaticky vystrkovat hrdla z mnoha baťůžků, aby 

oslavila první máj. Několik párů se pokusilo o polibek pod 

větvičkou třešně (poněvadž strom třešňový v okolí nebyl) 

a byli odměněni potleskem těch, kteří tak neučinili a 

riskovali postupné vysušení čili mumifikaci pro nedodržení 

podmínek pro 1. květen. 

     Nad ohněm začaly vesele prskat špekáčky. Méně vesele 

prskali ti, na které se zrovna stočil kouř. Celkově však byla 

nálada výborná a posezení s přáteli vytvářelo 

neopakovatelnou atmosféru. Právě taková setkání dokazují 

smysl všech akcí turistů. Přátelství, porozumění, podobné 

zájmy a schopnost bavit sebe i ostatní, vycházet si vstříc, 

pomáhat si navzájem. To je dnes pro řadu lidí neznámý 

pojem. 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

VÝLET K JURKOVIČOVĚ 

ROZHLEDNĚ 

Dne 12. června se janovští turisté pod vedením manželů 

Chudějových vypravili do Rožnova pod Radhoštěm na 

rozhlednu, která se nachází na Karlově kopci. 

     Tuto rozhlednu navrhl již v roce 1896 architekt Dušan 

Samo Jurkovič, mimo jiné, taktéž autor projektů chat 

Maměnka a Libušín, které dodnes stojí na Pustevnách. 

Původně měla stát rozhledna na kopci zvaném Hradisko.  

     Naše cestování z Janové tentokrát využilo vlakového  

 



  

Ztracenec se nachází na slovenské straně Javorníků zhruba 

půl kilometru od Velkého Javorníku, nejvyšší hory tohoto 

malebného hraničního pohoří. 

Sraz účastníků byl tradičně na vlakové zastávce okolo půl 

osmé. Společně i s těmi, kteří se k nám připojili ve vláčku, 

se sešlo okolo 25 výletníků. V 7:45 jsme se pak vydali 

směrem ke Karlovicím. Kolem půl deváté jsme vystoupili 

na rozcestí Soláň v Malých Karlovicích. Tam jsme měli 

možnost využít autobusovou přepravu na Kasárna, kterou 

spontánně a dlouhodobě zajišťuje organizace Svazu 

protifašistických bojovníků. Chvilku čekání na autobus 

jsme si zkrátili povídáním s ostatními účastníky, kteří na 

Ztracenec rovněž směřovali. Vlastně mnozí z účastníků se 

pro nás při těchto tradicích stávají známými tvářemi a rádi 

se navzájem po delší době vidíme. Je stále si o čem povídat. 

Tato hezká a ušlechtilá tradice každoročně přiláká na 

vrcholky Javorníků bezmála stovky nadšenců.  

     Zajištěný autobus se symbolickým jízdným nás  všechny 

dopravil na Kasárna, odkud jsme se vydali na asi hodinový 

pěší pochod po hřebeni Javorníků až na Ztracenec. Nálada 

výborná počasí super, výhled krásně a příjemně stráveného 

májového dne na dosah ruky. Dobrá viditelnost nám dopřála 

překrásné pohledy na Javorníky, Vsetínské vrchy, Pustevny 

a vzdálenější Beskydy. 

     Letošní pietní akce byla k 71. výročí konce 2. světové 

války. Přátelské pozdravy a setkání známých z předchozích 

let, vždy nabudí příjemnou a kamarádskou atmosféru. 

Nebývá ani překvapením, že stejně jako my z Janové, tak i 

turisté a kamarádi z Huslenek, v čele se svým starostou, se 

této akce každoročně zúčastňují. Je 
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chvályhodné, že pan starosta z Huslenek připravil pro své 

spoluobčany občerstvení formou obložené mísy a ta 

samozřejmě chutnala všem. I nám. Je třeba po tak dobré 

slivovici něco zakousnout. 

     Celá tato akce je organizována slovenským Svazem 

protifašistických bojovníků a pod patronací slovenské 

vlády. V 10:30 došlo k oficiálnímu položení věnců 

k pomníku obětí 2. světové války a za tónů české a 

slovenské hymny byl vzdán hold těm, kteří za nás položili 

své životy. Je chvályhodné, že účast významných osobností 

z okolních obcí a měst je rok od roku větší.  Projevy 

významných osobností krátce připomněly všem 

účastníkům, že je zapotřebí se o naši historii zajímat a 

předávat v dobrém i zlém těm, kteří přijdou po nás. 

Oheň a zahřátí u něj, opečený špekáček, ovčí sýr, koláčky a 

po kalíšku slivovice na straně jedné, borovičky na straně 

druhé, bylo na kopci nutností. Také lidovky harmonikářů 

zpříjemnily setkání a všichni si v dobré a přátelské náladě 

zazpívali pár známých písní. Pozdravili a poklábosili jsme 

se starými známými. 

     Po 12. hodině jsme se postupně po skupinkách všichni 

vypravovali všichni na zpáteční túru. Kávičku a pivko na 

hotelu Fran na Kasárnách si dopřála většina z nás. Pak jsme 

nasedli do přistaveného autobusu, který nás dovezl zpět na 

vlakovou stanici do Karlovic a odtud vláčkem zpátky do 

Janové. 

Moc krásný výlet a ušlechtilý cíl, doufám, všem účastníkům 

pozitivně naplnil májovou neděli. Závěrem zbývá opět 

poděkovat všem, kteří se výletu do Karlovic zúčastnili. 

Především vzdáleně organizátorům celé této akce a vám 

všem poslat symbolické pozvánky na naše další společné 

turistické poznávací aktivity. 

   text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Lenka Trlicová 

 

VÝLET BRNO 2016 
Brno – jihomoravská metropole. V centru města a zájmů 

leží hrad Špilberk katedrála na Petrově nebo třeba 

Kapucínský klášter či Moravské zemské muzeum na 

Zelném trhu. Dále od centra však leží mnoho jiných méně 

známých, ale snad o to zajímavějších, památek.  

     Senioři z Janové si vybrali hrad VEVEŘÍ a Brněnskou 

přehradu, PAVILON ANTHROPOS a světově známou 

VILLU STIASSNI v krásné části Brno – Pisárky.  

Brzy ráno v pátek 10. června jsme vyrazili autobusem pana 

Kašpara k Brnu, ale již u Vizovic jsme narazili na první 
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překážku - světelné semafory. Několikrát během cesty jsme 

se dostali do menších kolon, nejhorší to bylo při vjezdu do 

Brna. Ale náš pan řidič to zvládl perfektně. 

     Hrad Veveří patří mezi největší na Moravě. Tato gotická 

pevnost od 13. století chrání Brno ze západu, hradby 

obepínají oblast, kam by se vešla celá vesnice. V nejstarší 

části areálu se dnes nachází i pohodlný zámek. Celý tento 

komplex se nalézá na území Brna – města, i když toto končí 

jen malý kousek za hradem. Mezi lety 1870 - 1925 se odsud 

řídil a spravoval veversko – rosický velkostatek, v té době 

největší na Moravě.  

     Po II. světové válce zde sídlilo lesnické učiliště i 

s internátem a lesní správa. Od roku 2000 probíhá na hradě 

dlouhodobá rekonstrukce, která umožňuje postupně 

zpřístupnit tento historicky cenný objekt. 

     Po krátkém odpočinku spojeném s občerstvením nás paní 

kastelánka Lenka Flórková pozvala na prohlídku interiérů 

hradu. Snad si každý rád vyslechl povídání o historii hradu 

a podíval se na jeho zařízení. Nakonec jsme vyšli na arkádu 

a pokochali se nádherným výhledem po krásném okolí 

s vyhlídkou na přehradu. Nechybělo ani společné foto.  

     Na nádvoří se každý rozhodl pro svůj program. Děti, ale 

i někteří z dospělých, dali přednost krásným kostýmům 

z pohádek, a každý si vzpomněl, kam které šaty patří. Rádi 

si zavzpomínali i ti starší.  

     Někteří se přidali k Pavlíně, která ještě přidala něco málo 

z historie hradu. Než jsme se nadáli, tak přišel čas k přesunu 

na parník. Malou procházkou chodníčkem pod hradem, 

jsme dorazili na přístavní molo, kde za malou chvíli připlul 

parník, a my se nalodili. 

     Brněnská přehrada není příliš velká. Stavěla se v období 

krize, kdy poskytla obživu lidem, jejichž potomci se tu dnes 

opalují, plavou, jezdí na lodičkách, rybaří a kempují. Jiný 

úkol tato vodní rekreační nádrž nikdy neměla.  

     Za necelou hodinku loď přistává v přístavišti Brněnské 

přehrady. Zde na nás již čeká autobus, aby s námi popojel o 

kousek dál. Pro děti byla připravena návštěva Pavilonu 

Anthropos, kde na ně čekal obrovský chemlonový mamut i 

s mamuťátkem, spousta koster, občerstvení a velký park. 

     My starší jsme odjeli k VILLA STIASSNI na 

domluvenou prohlídku vily a zahrady. Tato, z vnějšího 

pohledu, jednoduchá vila byla v roce 1929 postavena pro 

rodinu textilního velkoprůmyslníka Alfreda Stiassni. Jeho 

manželka ji pak nechala uvnitř zařídit vpravdě luxusně.  

     Rodina zde spokojeně žila až do roku 1938. Vnitřní     

 

vybavení vily se dochovalo ve velmi dobrém stavu, protože 

na jaře 1945 ji na krátký čas obýval dr. Edvard Beneš. Zde 

byly formulovány první listiny poválečného 

Československa. I poté zde byly ubytovávány důležité 

státní návštěvy. V nedávné době byla vila opravena a 

v roce 2014 zpřístupněna pro veřejnost. 

     Prohlídka skončila a my, plni nadšení z toho co jsme 

viděli, si ještě o všem pěkně popovídali. Blíží se čas 

odjezdu, autobus čeká a my se vydáváme zpět za dětmi. Do 

odjezdu nám zbývá ještě nějaká chvíle a tak se přidáváme 

k dětem na malé občerstvení, posezení ve stínku, protože 

počasí nám jako obvykle přálo. Paní Zdenka Chudějová se 

za nás rozloučila a poděkovala naší průvodkyni, která 

připravila program pro všechny a celý den nás prováděla 

památkami. Autobus se rozjel a za malou chvilku se ponořil 

do ticha, které trvalo až do Vizovic. Všichni včetně dětí 

jsme byli unaveni jako bychom měli v nohách alespoň 20 

kilometrů. 

Cestu domů zvládl pan Kašpar jako vždy v pohodě. Okolo 

19. hodiny jsme v pořádku dorazili do Janové. 

text: Jana Pončíková, foto: Ing. Pavel Hromada, Jana 

Pončíková 

 

JANOVŠTÍ TURISTÉ STANULI 

NA NEJVYŠŠÍ HOŘE ŠUMAVY 

     Turistická sezona se zvolna dostává do plných obrátek, 

reklamní spoty zvou na nejrůznější akce do blízkých či 

vzdálenějších krajů republiky i mimo ni. Taky janovští 

turisté mají na sklonku jarních měsíců již nejednu akci ze 

svého bohatého plánu výletů pro letošní rok za sebou.  
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mobiliáře kostelíka. Jednalo se o monumentální skleněný 

oltář vážící téměř sedm tun. K dalším raritám patří 

skleněná socha sv. Vintíře v životní velikosti, skleněný 

oltářní stůl, skleněný reliéfní betlém a čtrnáct originálních 

skleněných desek křížové cesty. 

     Po tomto silném kulturním i duševním zážitku a 

ozdravení zázračnou vodou odjíždíme z Dobré Vody přímo 

na místo našeho ubytování. Je jím horský hotel Horizont na 

svahu hory Pancíř. Nejvýše položený hotelový komplex na 

Šumavě nedaleko Železné Rudy. Po ubytování zbývá do 

večeře ještě dost času, tak se vydáváme na výšlap na vrchol 

hory. Zde navštěvujeme rozhlednu, abychom se, zatím 

alespoň pohledem, seznámili se šumavskými horskými 

velikány, kteří vévodí nad krajině. Když už jsme na Pancíři, 

nemůžeme nesejít kousek z trasy k prameni řeky Úhlavy, a 

dát si doušek její pramenité vody. Kdo žízeň neuhasil, dal 

si ještě sklenici něčeho hutnějšího v restauraci u rozhledny 

a už se spěchalo na hotel k večeři. Ta se podávala ve stylu 

švédských stolů, takže každý si vybral dle své chuti a najedl 

se do sytosti. Kdo cítil potřebu zregenerovat po náročném 

dnu své tělo, využil nabídku hotelového wellness centra, ať 

už v sauně, relaxačním bazénu, whirpoolové či římské 

lázni. 

     Den jsme ukončili jak jinak než posezením u 

společného stolu při dobrém vínečku a nápojích všeho 

druhu. Abychom dostáli pověsti toho, že pocházíme z kraje 

kapelníka strýce Matalíka, nenechalo se dlouho čekat a 

sálem se nesla jedna píseň za druhou. Když se k nám 

přidalo pár zpěváků z dalšího přítomného zájezdu 

z Moravského Slovácka, byl to večer folkloru, jak se patří. 

Hlavním cílem programu druhého dne byl výstup na 

nejvyšší horu Šumavy z německé strany a návštěva dvou 

z pěti šumavských ledovcových jezer. Po vydatné snídani 

přejíždíme autobusem přes hraniční přechod Železná ruda 

a Eisenstein z bavorské strany. Cíl, do kterého směřujeme, 

je nepřehlédnutelný, neboť tato hora je nejvyšší a jejímu 

vrcholu vévodí dvě obrovské kopule, ukrývající vojenská 

radarová zařízení. Z úpatí hory se jevilo dosažení vrcholu 

pro mnohé nad jejich fyzické možnosti. Byli jsme však 

uklidněni informací, že autobus nás vyveze téměř do dvou 

třetin na parkoviště a odtud bude výchozí bod pro naši pěší 

túru. Anebo nástup na lanovku.  

     Tady jsme se rozdělili na pohodovou a aktivní skupinu, 

jak nás výstižně pojmenoval náš průvodce Aleš. Ta první 

využila služeb lanové dráhy, druhá, početnější,  

 

V této pestré nabídce se v posledních letech však vždy 

objeví alespoň jedna akce, která má co do atraktivnosti a 

náročnosti nad ostatními více navrch. Pro letošní rok lídři 

janovské turistiky, v čele se Zdenkou Chudějovou, vybrali 

na naše poměry obzvlášť atraktivní poznávací zájezd, který 

se opět zařadí do historie s nálepkou TOP. 

     Jednalo se o třídenní autobusový výlet do Jižních Čech 

na Šumavu s přejezdem na bavorskou stranu Šumavy, 

odkud jsme měli zdolat nejvyšší horu Grosser Arber neboli 

Velký Javor. A jelikož bylo jasné, že se bude jednat o 

náročnější akci, zvláště po stránce organizační, tak jsme 

opět po zkušenostech z minulých let využili nabídku CK 

Valaška. Že to byla správná volba, jsme poznali hned 

v Brně, kde přistoupil profesionální průvodce CK Aleš, 

který na sebe převzal všechny průvodcovské a organizační 

záležitosti. 

Tento třídenní zájezd připadl na prodloužený víkend 27. – 

29. května. Že o něj byl mimořádný zájem, svědčí fakt, že 

oproti loňskému výletu do Jižních Čech a Německa jsme 

dokázali naplnit autobus vlastními turisty z Janové, 

s výjimkou několika přespolních párů, kteří se k nám však 

tradičně hlásí i při jiných turistických akcích. 

     Uspokojivá předpověď počasí, pestrá nabídka programu, 

luxusní autobus, spolehlivý průvodce, výborná nálada, to 

vše napovídalo, že celý zájezd by měl dopadnout na 

jedničku. Cesta ubíhala velmi příjemně a zdánlivě rychle, 

což bylo i díky tomu, že náš průvodce byl skvěle připraven 

a průběžně nás informoval o každé zajímavosti na trase. 

Třeba o historii památek či měst, kterými jsme projížděli. 

Když jsme míjeli náš největší hradní komplex hrad Rabí 

nedaleko města Sušice, uvědomili jsme si, že už jsme na 

úpatí Šumavy a blížíme se k cíli našeho třídenního pobytu. 

     Předtím však následovala ještě jedna plánovaná zastávka 

s kulturně - historickou zajímavostí. Zajíždíme do obce 

Dobrá Voda u Hartmanic. Naše návštěva byla předem 

avizována a tak nás již očekávala zdejší paní průvodkyně 

s velmi zajímavým výkladem o historii tohoto kraje. Obec 

s bohatou historií se již v dávné minulosti stala poutním 

místem a to díky zázračné studánce. Na tomto místě byl 

postaven kostel, který byl zasvěcen zdejšímu 

benediktinskému mnichovi sv. Vintíři. Dále kaple a 

poutnický dům s lázněmi. Po válce se stalo území součástí 

vojenského prostoru, tudíž všechny historické budovy vzaly 

téměř za své a nyní jsou obnovovány. Hlavní důvodem naší 

návštěvy bylo však zhlédnutí nevšedního  

 



  

Na oplátku jsme zazpívali naši hymnu janovských turistů, 

což se setkalo s uznáním a potleskem i ostatních 

přítomných hostů v sále. Není divu, že v tak příjemné 

společenské atmosféře se nikomu nechtělo jít spát. Trochu 

unaveni, avšak s dobrý pocitem krásně prožitého dne jsme 

se rozešli do svých pokojů. 

     I třetí zájezdový den jsme se probudili do krásného 

počasí, takže jsme mohli vyrazit za dalším poznáním krás 

Šumavy. Prvním cílem byla návštěva údajně nejkrásnější a 

nejromantičtější oblasti s panenskou přírodou, Povydří 

mezi obcemi Srní a Horská Kvilda. Vystupujeme u osady 

Antýgl a vydáváme se po sedmikilometrové naučné stezce 

kaňonovitým údolím dravé řeky Vydry s obřími balvany, 

typickými pro tuto přírodní rezervaci. Po trase zastavujeme 

u sedmi informačních tabulí a v jedné stylové restauraci ve 

známé Turnerově chatě na občerstvení a odpočinek. Na 

konci stezky u Čeňkovy pily nás již očekává autobus a 

vydáváme se k poslední plánované zastávce na Šumavě. 

Tou byla prohlídka proslulých a legendami zahalených 

šumavských rašelinišť.  

     Než jsme dorazili k místu prohlídky přírodní rezervaci 

Jezerní slať u Kvildy, připomněl nám průvodce význam, 

historii a zajímavosti těchto jedinečných míst republiky. Při 

vyprávění nás ovanula atmosféra z padesátých let a 

vybavily nám se historky o proslulém králi Šumavy, 

místním rodákovi Franzi Kiliánovi Nowotném, 

nejznámějším převaděči a pašerákovi přes železnou oponu. 

Mnohým z nás se vybavil stejnojmenný film, jehož tvůrce 

inspirovala postava a zdejší kraj. I pro nás bylo vzrušující 

projít se těmito místy.  

     Po ukončení prohlídky se vydáváme východním směrem 

na Moravu. Dle plánu nás však čeká ještě jedna zastávka 

s atraktivní prohlídkou v obci Hoštice u Volyně. Do obce 

přijíždíme kolem vlakové zastávky, která se dostala do 

povědomí veřejnosti v uměleckém ztvárnění v českém 

filmu Slunce, seno, jahody se známou hláškou průvodčí: 

„Hoštice, ale nezastavujem, máme zpoždění“. My ale 

zastavili a udělali jsme dobře. V nevelké obci, kterou 

proslavil její rodák režisér Jiří Troška, jsme si prohlédli 

vedle zdejších pamětihodností i místa, kde se odehrávaly 

scény z Troškových filmů. Za pozornost stál i hřbitov, kde 

jsme nacházeli vedle pomníčků se jmény zesnulých rodáků 

obsazovaných ve filmech taktéž hrob legendy české 

country Michala Tučného, který zde strávil poslední roky 

života. Po zhotovení nezbytných fotografií a nákupu 

suvenýrů, odjíždíme k domovu. 

     A jak už při našich zájezdech bývá zvykem, dobrá 

nálada nás neopustila ani na zpáteční cestě. Dojedly se 

zbytky domácích pochutin, vyprázdnily obsahy sklenek, 

butylek, plucaní s valašským mokem a už se jen 

prozpěvovalo a vzpomínalo na krásně prožité chvíle. 

 Spokojeni byli s námi i náš průvodce a řidič zájezdu, který 

nám jménem cestovní kanceláře poděkoval za náš podíl na 

výborném průběhu celé akce. Naším jménem oplatila 

poděkování vedoucí skupiny janovských turistů Zdenka 

Chudějová a já jménem svým i všech účastníků zájezdu 

děkuji Zdence za zorganizování a zajištění tohoto zájezdu. 

text: Ing. Pavel Hromada, foto: Jana Navrátilová, Ing. 

Lenka Trlicová, Ing. Pavel Hromada 

 

zkoncentrovala síly a vyrazila k cíli po vyznačené trase. Po 

necelé hodině a půl se obě skupiny opět spojily. Pro některé 

účastníky pokročilého seniorského věku to byl 

obdivuhodný výkon, za který by se nemuseli stydět ani 

trénovaní alpinisté. Odměnou nám všem byla překrásná 

scenérie šumavsko - bavorského kraje a společné foto na 

vrcholu nejvyšší hory Šumavy a Bayerische Waldu. Cesta 

zpět už probíhala v rychlejším tempu neb jsme zvolili 

příkřejší sestup svahem a tím ušetřili čas pro kávičku a 

občerstvení z nabídky našeho řidiče pana Radka. 

     Druhým hlavním cílem programu dne byla vycházka ke 

dvěma neznámějším horským šumavským jezerům. Před 

tímto však sáhl ještě náš průvodce do programových rezerv, 

které měl připravené pro „mokrou variantu“. Jednalo se o 

návštěvu vlakového nádraží v Železné Rudě a její německé 

části Eisensteinu, které bylo v minulosti společné pro obě 

města. Vlivem politického rozdělení světa v poválečném 

období a vznikem nepřístupného pohraničního pásma na 

naší straně bylo drážní spojení s Německem přerušeno a 

budova měla být dokonce určena k demolici. Naštěstí se tak 

nestalo. Dnes je vše obnoveno a funguje jako dříve. Jako 

vzpomínka na dobu nesvobody jsou zde vystaveny zbytky 

hraničních zátarasů, dobové fotografie, dokumenty. Raritou 

je vyznačení hraniční čáry, vedoucí středem nádrží a přes 

vstupní dveře do nádražní budovy, kdy panty jsou na 

německé straně a klika na české. Součástí této prohlídky 

byla informace o zdejším, donedávna nejdelším a 

nejstarším železničním tunelu u nás z roku 1876 z Železné 

Rudy do Klatov o délce 1.747m. Po zajímavé exkurzi se 

vydáváme k národní přírodní rezervaci k ledovcovým 

jezerům, k Černému a Čertovu jezeru. 

     Když jsme došli k Černému jezeru, největšímu a 

nejhlubšímu z pěti šumavských přírodních úkazů, přepadla 

nás krátká bouřka. Bylo to prý snad i proto, abychom 

poznali drsnější tvář šumavského kraje. Ti otrlejší 

pokračovali za prohlídkou druhého jezera s názvem 

Čertovo. Tím byl program pro druhý den vyčerpán a vrátili 

jsme se zpět do hotelu.  

     Večer proběhl opět v podobném duchu jako ten první, 

zpestřený o malé překvapení ze strany naší cestovní 

kanceláře. Její řidič Radek přednesl zdravici od vedení 

cestovky a předal nám milou pozornost od jejího šéfa, láhev 

dobré slivovice. Prý jako pro jeho dobré klienty. 
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Blahopřejeme k jubileu 
Duben 
Zdenka Rosnerová č.p. 257  60 let 

Jaroslava Kubasobá č.p. 74  60 let 

Marie Galetková č.p. 160  70 let 

Marie Valešová  č.p. 29  70 let 

Marie Grebeňová F28  75 let 

Růžena Muchová č.p. 155  75 let 

Ludmila Pončíková č.p. 209  75 let 

Marie Sedláčková č.p. 53  80 let 

Lýdie Filová  č.p. 78  90 let 

Květen 

Pavel Zajíček  č.p. 174  60 let 

Marie Čunková  č.p. 127  80 let 

Vědunka Šimoníková č.p. 128  90 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 1/2016: …výhradně v papučích na karnevale i na plese. Vylosována byla Lea Orságová, Janová 182. 

Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 2/2016:  Myslivci letos pokáceli máj… (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště na 

emailovou adresu: janovske.listy@email.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

Červen 

Jiřina Vraníková č.p. 48  60 let 

Petr Řihák  č.p. 47  60 let 

mailto:janovske.listy@email.cz

